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Piše: 
Vanda Radetić-Tomić

KAPA DOLJE

Iz sadržaja

2 3

Na svečanoj sjednici HVZ-a dodijeljena su 
najviša vatrogasna priznanja za 2009. godinu. 
Dva su otišla u VZPGŽ; brončanu plaketu na 
najbolji pothvat godine dobio je JVP Grada 
Rijeke, a Josip Jaška (DVD Rab) za svoj je 
dugogodišnji vatrogasni rad  dobio posebnu 
povelju i plaketu s likom Mirka Kolarića.
Riječi hvale za primorsko-goranske vatrogasce 
nije štedio ni pomoćnik glavnog vatrogasnog 
zapovjednika za priobalje Tomislav Vuko koji 
poziva druge vatrogasne sredine da uče od 
VZPGŽ-a. Da VZ PGŽ-a može biti primjer 
drugima misli i ravnatelj DUZS-a Damir Trut. 
Pohvalama tu nije kraj. Stručni skup 
vatrogasaca koji šestu godinu za redom 
organizira VZPGŽ stekao je prestižan ugled 
i zaslužio epitet najuglednijeg skupa u regiji. 
Zbog svega toga – kapa dolje.    

Priči tu nije kraj. Unatoč recesiji, uređuje se 
poligon u Šapjanama, dugoročni strateški 
projekt VZPGŽ-a. Bude li sve teklo prema 
planu, ove bi jeseni u Rijeci s radom trebalo 
početi i samostalno odjeljenje Vatrogasne 
škole koja se osniva u Zagrebu, pod okriljem 
HVZ-a.
I opet – kapa dolje.

Nastavlja se i s programom usavršavanja 
vatrogasnih kadrova. Spomenimo tek činjenicu 
da je Udruga profesionalnih vatrogasaca 
Kanade sredinom svibnja u Ottawi organizirala 
veliki međunarodni vatrogasni stručni skup na 
kojemu su s pozivnicama bila samo četvorica 
vatrogasnih stručnjaka iz Europe: po jedan 
Šveđanin i Španjolac te čak dvojica Hrvata, 
oba iz redova VZPGŽ-a – Nikola Tramontana i 
Dario Gauš. Što reći, nego – kapa dolje.
 
U ovome broju Nazovi 93 bilježimo i dvije 
vrijedne obljetnice: 120. godina DVD-a 
Vrbovsko i 60 godina DVD-a Novi Vinodolski.

Naposljetku kažimo da je sve spremno i za 
sezonu. VZPGŽ-a obavio je sve potrebne 
pripremne radnje, a spremnost operativnih 
postrojbi provjerena je nizom vatrogasnih 
vježbi.  

Zbog svega navedenog, nije pretjerano reći 
da vatrogasne snage PGŽ-a spadaju u sam 
vrh hrvatskoga vatrogastva pa građani mogu 
uvijek i s punim povjerenjem računati na njih. 
Zato još jednom: dečki, kapa dolje!   
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U sklopu priprema za predstojeću 

ljetnu sezonu i povećane 
opasnosti od nastanka i širenja 

požara otvorenog prostora, Vatrogasna 
zajednica Primorsko-goranske županije 
obavila je niz pripremnih radnji kojima se 
nastojalo olakšati provedbu Programa 
aktivnosti za sezonu 2010.

Na sjednici Stožera zaštite i spašavanja 
usvojen je Plan aktivnog uključivanja svih 
subjekata zaštite od požara na području 
PGŽ-a i za tu su svrhu osigurana 
dodatna novčana sredstva. Posebna 
pozornost posvećena je pripremi vozila 
i tehnike čije se angažiranje očekuje 
pri pojavi požara otvorenoga prostora. 
Očekivano, jedinice lokalne samouprave 
angažirale su svoje vatrogasne postrojbe 
u provođenju Plana motrenja, čuvanja i 
ophodnji otvorenog prostora. Slijedom 
iskustava stečenih ranijih godina, 
županijski vatrogasni zapovjednik je 
sa zapovjednicima požarnih sektora 
dogovorio koordinirano djelovanje 
vatrogasnih ophodnji i motrilačkih 
točaka. 

Pored vatrogasnih postrojbi, aktivnu 
pripremu za predstojeću ljetnu sezonu 
provode i ostali pravni subjekti koji 
upravljaju šumskim područjima. 
Tako Hrvatske šume, putem svojih 
šumarija, provode preventivne mjere 
zaštite od požara i ustrojavaju svoje 
ophodnje i motrilačke točke, a svoje su 
planove dostavile na uvid županijskom 
vatrogasnom zapovjedniku. JU Park 

Priprema vatrogasnih postrojbi 
PGŽ-a za provedbu posebnih mjera 
zaštite od požara u ljetnoj sezoni

prirode Učka i JU Priroda te NP Risnjak 
proveli su pripreme i opremanje ljudstva 
za moguće intervencije na prostorima 
kojima upravljaju i koji su svrstani u 
posebno štićene prostore. S tim u 
svezi županijski vatrogasni zapovjednik 
naložio je vatrogasnim postrojbama, 
na čijem se teritoriju nalaze zaštićene 
prirodne vrijednosti, da se povežu s 
odgovornim osobama u navedenim JU 
kako bi se usuglasilo njihovo zajedničko 
djelovanje u zaštiti tih prirodnih 

Ophodnja na Vojaku (Učka)

Ophodnje i motrenje – važan dio protupožarne preventive

UVODNIK      
Kapa dolje

NOVOSTI 
Škola za vatrogasce od jeseni u Rijeci?
Stručni skup vatrogasaca u Opatiji – najcjenjeniji u regiji    
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JVP Grada Rijeke i Josip Jaška (DVD Rab) – dobitnici godišnjih 
priznanja HVZ-a

PROTOKOL       
Predsjednik Josipović i premijerka Kosor primili vatrogasce
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STRUČNA TIJELA      
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Godišnja skupština VZPGŽ-a

INTERVJUI       
DAMIR TRUT: VZPGŽ može biti primjer drugima
TOMISLAV VUKO: Svaka čast vatrogascima PGŽ-a

INTERVENCIJE      
Požar krova stambene prizemnice        

USAVRŠAVANJE      
Kanada: Ottawa F.I.R.E. 2010
Velikogorički vatrogasci na obuci kod riječkih kolega
U VZPGŽ-u 29 novih vatrogasaca

INTERVJU       
MARIJAN PLEŠE: Delnice imaju elitne vatrogasce   
        
 
VJEŽBE      
Pokazna vježba spašavanja, gašenja požara i saniranja 
kemijskog akcidenta u prometu
Vježba u Zračnoj luci Rijeka
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Uspješna obuka za intervencijske postrojbe
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IN MEMORIAM      
Vatrogasci PGŽ-a izgradili 6. križ na Kornatima
Dejan Crnković
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Od početka ožujka, u voznom parku DVD-a Jelenje 
nalazi se i vozilo za gašenje šumskih požara Iveco 
Daily 4x4. Uvažavajući specifičnu konfiguraciju terena 

općine Jelenje i Primorsko-goranske županije, zajedničkim 
angažmanom tvrtki MG iz Rijeke i IVECO-Benussi iz Pule, 
projektirano je i proizvedeno vozilo specifičnoga oblika, 
iznimnih karakteristika i inovativnih tehničkih rješenja. Naime, 
to je prvo vatrogasno vozilo tog tipa u Hrvatskoj koje ima sustav 
samozaštite, tj mlaznice  koje se aktiviraju kada se vozilo nađe 
u neposrednoj blizini požara kako bi se spriječilo njegovo 
oštećenje. Pored toga, vatrogasna je nadogradnja izgrađena 
bez pomoćne šasije, a težište je vozila postavljeno nisko čime 
je postignuta iznimna stabilnost i fleksibilnost vozila u teškim 
terenskim uvjetima. Zahvaljujući tehničkom razvoju tvrtke MG, 
na vozilu su ugrađene srednjetlačne vatrogasne pumpe koje 
daju i visoki tlak do 24 bara, što je također inovacija koja se 
prvi put u Hrvatskoj primjenjuje na tom tipu vozila. 
Vozilo su sufinancirali Općine Jelenje, DVD Jelenje i Vatrogasna 
zajednica PGŽ-a. 

I DVD Učka bogatiji je za jedno vatrogasno vozilo. Riječ je o 
vozilu Citroen Berlingo koje je DVD-u Učka poklonila tvrtke 
Bina Istra. Vozilo je staro pet godina i dobro održavano. Može 
prevesti dva putnika, a vatrogasci DVD-a Učka opremili su ga i 
opremom za početno gašenje požara te sudjelovanje pri manje 
zahtjevnim intervencijama (aparati za početno gašenje, aparat 
za zaštitu dišnih organa, motorna pila, puhalica, naprtnjača, 
metlanica, ručni alat). Vozilo će se u ljetnim mjesecima koristiti 
i za ophodnju te za pripomoć mještanima Vele Učke.

Inače, DVD Učka najmlađe je dobrovoljno vatrogasno društvo 
u Županiji, osnovano prije tri godine. Ima 45 članova, od čega 
10 operativnih. Financira se vlastitim radom te iz proračuna 
Grada Opatije, PVZ-a Liburnije i VZ PGŽ-a. Posjeduje 
privremeni objekt za vatrogasnu opremu, a uz spomenuto 

Osnovan Savjet vatrogasne mladeži GVZ-a Rijeke
Od ove godine Primorsko-goranska županija bogatija 

je za još jedan Savjet vatrogasne mladeži i to onaj 
Gradske vatrogasne zajednice Rijeka. Osnovan je s 

ciljem popularizacije vatrogastva na području grada Rijeke 
i što bolje koordinacije gradskih DVD-a, Sušaka i Drenove.  
Sljedeće četiri godine Savjet će voditi njegov predsjednik Luka 
Miškulin (DVD Sušak) te članovi Darko Mlinac (DVD Sušak) i 
Mijo Franjković (DVD Drenova),  a glavna će im zadaća biti 
koordinirati rad s mladeži te promovirati vatrogastvo i zaštitu 
od požara na riječkome području. 

Savjet će praktički svakodnevno raditi s vatrogasnom mladeži, 
ali će isto tako pokušati približiti vatrogastvo i ostaloj djeci u 
riječkim osnovnim školama, ponajprije putem edukativnih 
predavanja i pokaznih vježbi poput one izvedene ovoga 
proljeća u OŠ Donja Vežica. Spomenimo i natječaj za 
najbolje likovne i literarne radove na temu vatrogastva koji se, 
tradicionalno, već nekoliko godina s velikim odazivom djece 
provodi u riječkim školama.

Predsjednik Miškulin ističe kako je u programu rada za 2010. 
godinu predviđeno i sudjelovanje na vatrogasnim natjecanjima, 
odlazak u vatrogasni kamp u Fažani te stručno usavršavanje 
voditelja vatrogasne mladeži. Posebno je zanimljiva inicijativa 
o organizaciji sportskih igara za vatrogasnu mladež na kojima 
će, pored gradskih DVD-a, sudjelovati i desetak DVD-ova iz 

riječkoga prstena. Plan je da se sportske igra održe ove jeseni 
na Platku.

Naposljetku istaknimo da DVD Sušak u svojim redovima 
ima tridesetak pripadnika djece i mladeži pa je rad s njima 
već uhodan i redoviti su na natjecanjima, dok DVD Drenova 
tek treba oformiti vatrogasnu mladež, što će se postići 
intenziviranjem suradnje s mjesnom osnovnom školom. 

Nova vozila za DVD-e Jelenje i Učka

vozilo, ima još jedno - Unimog nabavljen sredstvima Grada 
Opatije i VZ PGŽ-a.
                                                                              Goran Hibler 

Primopredaja vozila u DVD-u Jelenje

Vozilo donirala Bina Istra

L. Miškulin i D. Mlinac s mladeži DVD-a Sušak

vrijednosti. U suradnji s jedinicama 
lokalne samouprave, vatrogasne 
postrojbe održale su sastanke s ostalim 
izvršiteljima zadataka, razmijenili 
svoje planove i dogovorili zajedničko 
djelovanje.

Kao i svake godine, i ove godine  HŽ 
infrastruktura – Služba zaštite od požara  i 
VZ PGŽ dogovorili su zajednički obilazak 
pružnog pojasa kako bi se utvrdila mjesta 
na kojima će biti provedeno preventivno 
spaljivanje izrasle biljne mase, a sve s 
ciljem smanjenja količina zapaljive biljne 
mase.

2009.  – 2631 intervencija
Što se operativnoga djelovanja tiče,  vatrogasne su postrojbe PGŽ-a prošle 
godine intervenirale 2631 put. U tim je intervencijama sudjelovalo ukupno 
10.868 vatrogasaca, 3.238 vozila, a utrošeno je 12.112 radnih sati. Omjer 
požarnih intervencija u odnosu na tehničke bio je 55%:45%. Najmanje je 
požara bilo na otocima (130), a najviše u priobalnom dijelu Županije (966) 
od čega čak 624 u Rijeci i zaleđu. U čak 94% slučajeva požar je prouzročen 
djelovanjem ljudi. 

   
Naposljetku, pripadnici interventno-
desantne skupine Vatrogasne zajednice 
Primorsko-goranske županije su u 
suradnji sa Službom za vatrogastvo 

Državne uprave za zaštitu i spašavanje 
proveli obuku i održali vježbu kako bi 
spremni dočekali nastupajuću ljetnu 
sezonu.

Nikola Tramontana

Ono što se i ranije govorilo, ove 
je godine potvrđeno: prema 
riječima najuglednijih sudionika, 

stručni vatrogasni skup u Opatiji u šest 
je godina održavanja stekao prestižan 
ugled i postao 
najveći i najugledniji vatrogasni skup 
u regiji. Zadovoljstvo viđenim ove 
su godine iskazali glavni vatrogasni 
zapovjednik Mladen Jurin, predsjednik 
HVZ-a Ante Sanader, ravnatelj DUZS-a 
Damir Trut, dožupan PGŽ-a Vidoje Vujić 
i mnogi drugi ugledni gosti. Svi su bili 
jedinstveni u ocjeni da su takvi skupovi 
Hrvatskoj prijeko potrebni jer potiču 
usavršavanje, zajedništvo i timski rad. 
Pored pohvala za kvalitetna predavanja, 
sudionici skupa hvalili su i organizaciju 
te ugodan ambijent hotela Ambasador u 
kojemu je skup održan. 
 
Kao što je poznato, inicijator i organizator 
skupa je VZPGŽ,  uz potporu HVZ-a. 
Ovogodišnji skup, šesti po redu, okupio 
je 220 vatrogasaca iz BiH, Slovenije, 
Srbije, Kosova i Hrvatske. 
Na skupu su obrađene četiri tematske 
cjeline: Taktički pristupi gašenju 

Škola za vatrogasce od jeseni u Rijeci?

Ostvare li se najave i planovi 
VZPGŽ-a,  ove bi jeseni u Rijeci s 
radom trebalo početi samostalno 

odjeljenje Vatrogasne škole koja se 
osniva pod okriljem Hrvatske vatrogasne 
zajednice. – Mi svake godine imamo 
potrebu za jednim odjeljenjem pa bi 
školovanje tih ljudi u Rijeci, u odnosu 
na Zagreb, bilo znatno povoljnije. 
Preduvjete za pokretanje škole imamo; 
naš je stručni kadar za to osposobljen, a 
imamo i vježbalište u Šapjanama koje je 
djelomično već uređeno i osposobljeno 
za praktičan rad, ističe županijski 
vatrogasni zapovjednik Slavko Gauš.

Partner u tom projektu VZPGŽ-u bila bi 
Kemijska škola u kojoj su se nekada već 
školovali riječki vatrogasci, a potporu 
tom projektu dala je i Vatrogasna 
zajednica Istarske županije. 

Inače, škola za prekvalifikaciju u 
zanimanje vatrogasac traje šest mjeseci, 
Operativno-tehnički stožer HVZ-a na 
nedavnoj je sjednici prihvatio Program 
škole, no, a da bi ta ideja zaživjela u 
praksi, još treba dobiti i suglasnost 
resornoga ministarstva te riješiti niz 
administrativnih poslova.Dio glavne zgrade u Šapjanama već je obnovljen

Stručni skup vatrogasaca u Opatiji - najcjenjeniji u regiji

složenih strukturnih požara, Osobna i 
skupna oprema vatrogasaca u službi 
zaštite zdravlja, Suvremeni pristup 
kadrovskoj problematici u hrvatskome 

vatrogastvu te Suvremena tehnologija 
u službi unapređenja rada vatrogasne 
organizacije.



Nagrade i priznanja Protokol
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Predsjednik RH Ivo Josipović 
primio izaslanstvo HVZ-a
U povodu Dana sv. Florijana, zaštitnika 

vatrogasaca, predsjednik RH Ivo 
Josipović primio je izaslanstvo 

HVZ-a u kojemu je bio i Slavko Gauš iz 
VZ PGŽ-a. Tom prigodom predsjednik 
HVZ-a Ante Sanader izvijestio je 
predsjednika Josipovića o stanju u 
hrvatskome vatrogastvu, naglasivši 
da su hrvatski vatrogasci izvrsno 
organizirani i spremni za ovogodišnju 
požarnu sezonu. Članovi izaslanstva 

također su istaknuli važnost daljnjeg 
očuvanja i unapređenja dobrovoljnoga 
vatrogastva. Razgovaralo se i o suradnji 
hrvatskih vatrogasaca s kolegama iz 
susjednih zemalja, a posebno je istaknut 
velik ugled koji hrvatsko vatrogastvo 
uživa u inozemstvu.
Predsjednik Josipović čestitao je 
vatrogascima njihov dan te im zahvalio 
na svemu što čine u zaštiti ljudi i imovine 
od požara.

I predsjednica Vlade Jadranka Kosor 
s vatrogascima
P rijam za vatrogasce u povodu 

blagdana sv. Florijana upriličila 
je i predsjednica Vlade Jadranka 

Kosor koja je tom prilikom vatrogascima 
poželjela mirnu sezonu, sa što manje 
intervencija. Komentirajući Zakon o 
vatrogastvu, Kosor je napomenula da je 
Vlada otvorena za izmjene tog zakona 
koima će se vatrogascima olakšati 

njihov posao.
Predsjednik HVZ-a Ante Sanader 
darovao je premijerki statuu sv. Florijana, 
zahvalivši njoj i Vladi na spremnost da 
uvaže primjedbe struke. Sanader je 
također izrazio želju da se zakonom 
definira da glavni vatrogasni zapovjednik 
i njegov uži tim budu dio Hrvatske 
vatrogasne zajednice.

Župan Komadina obećao potporu za poligon Šapjane
U povodu Svjetskoga dana 

vatrogasaca, primorsko-goranski 
župan Zlatko Komadina sa 

suradnicima primio je izaslanstvo 
Vatrogasne zajednice PGŽ-a na čelu s 
predsjednikom Hinkom Manceom. 

Komadina je izrazio zadovoljstvo 
vatrogasnom organizacijom koja je, 
kako je rekao, na zavidnoj razini. - U 
našoj županiji djeluje dobro opremljeno 
i umreženo vatrogastvo. Želja nam je 
da, unatoč recesiji, vatrogasni sustav 
i sustav zaštite i spašavanja u cjelini, 
zadrži prošlogodišnju razinu i zato smo 
ove godine za sufinanciranje vatrogastva 
osigurali 2,3 milijuna kuna. Nećemo vas 
ostaviti na cjedilu niti u vašem najvećem 
projektu – vatrogasnom poligonu 
Šapjane. Za projektnu dokumentaciju 
ove smo godine izdvojili 300 tisuća kuna, 
rekao je župan te najavio da će istražiti 
mogućnost da se projekt Šapjane s 
ostalim hrvatskim projektima kandidira i 
za sredstva iz EU-fondova.

Predsjednik VZ PGŽ-a Hinko Mance 
zahvalio se na iskazanoj potpori te je 
naglasio da se, sukladno mogućnostima, 
poligon u Šapjanama već uređuje. Složio 
se da će za njegovo dovršenje trebati 
i državna i EU-sredstva. Što se visoke 
razine vatrogasnoga ustroja u Županiji 
tiče, Mance je naglasio da se ona temelji 

na ulaganju o kadrove, a dobrim dijelom 
i na izvrsnoj suradnji s jedinicama 
lokalnih samouprava što omogućuje 
normalan rad vatrogasnih postrojbi.

Inače, u PGŽ-u trenutačno djeluje 
šest profesionalnih postrojbi, 68 DVD-
ova i devet vatrogasnih postrojbi 
u gospodarstvu. To je više od 300 
profesionalnih vatrogasaca i više od 
tisuću dobrovoljnih, koji se u slučaju 
većih intervencija odmah mogu 
angažirati. Sezonu će pojačati i 45 
sezonskih vatrogasaca. Sve to, uz više 
od 200 vozila za gašenje požara, čulo 
se na prijmu, jamac je da će predstojeća 

U 10 godina Grad Rijeka uložio 10 
milijuna kn u vatrogasnu opremu

Riječki gradonačelnik primio je 
predstavnike JVP-a Grada Rijeke, čestitao 
im na brončanoj plaketi za pothvat godine 

te podsjetio da je Grad Rijeka u posljednjih 
10 godina, otkako je vatrogastvo vraćeno 
u nadležnost lokalnih samouprava, uložio 
10 milijuna kuna u opremu, vozila, 
uređenje vatrogasnih domova i edukaciju 
vatrogasaca.  – To su veliki iznosi , ali nas 
veseli da su iskorišteni na najbolji mogući 
način, za spašavanje ljudi i imovine, rekao 
je Obersnel te zahvalio vatrogascima na 
hrabrosti i požrtvovnosti koju gotovo 
svakodnevno pokazuju na svojim radnim 
mjestima.

sezona biti odrađena profesionalno i uz 
minimalne rizike. 

Na svečanoj sjednici HVZ-a, održanoj u 
Vukovaru u povodu Dana vatrogastva, 
dodijeljena su najviša godišnja 
priznanja i nagrade najzaslužnijim 
postrojbama i pojedincima koji su 
tijekom 2009. godine na neki način 
zadužili vatrogasnu struku Hrvatske. 
Među nagrađenima bili su i pripadnici 
JVP-a Grada Rijeke te Josip Jaška, 
zapovjednik VZ-a otoka Raba.

JVP-u Grada Rijeke brončana 
plaketa za najbolji pothvat 2009.
Svojim stručnim i hrabrim djelovanjem 
vatrogasci JVP-a Grada Rijeke zaslužili su 
brončanu plaketu za najbolji pothvat 
u vatrogastvu u 2009. za intervenciju 
nedaleko od Bakarca, kada je cisterna s 
etilenom sletjela u provaliju.

U objašnjenju HVZ-a navodi se: Vatrogasni 
operativni centar Rijeka (VOC) 9. veljače 
2009. u 15.30 sati zaprimio je dojavu o 
autocisterni koja je sletjela u provaliju na 
cesti Križišće-Hreljin te da iz nje istječe 
plin. Nije bilo poznato o kojem plinu se 
radi, no, zbog mjesta nesreće i okolnih 
industrija, sumnjalo se na propan-butan 
ili etilen.

Dolaskom na mjesto intervencije, posade 
se opremaju izolacijskim aparatima, 
uređajima za detekciju, opremom za 
zaustavljanje istjecanja te kreću pješke 
po stazi do autocisterne. Prve informacije 
ukazivale su na veći oblak plina koji se 
spuštao prirodnim kanjonom prema 
Bakarcu. S obzirom da je zaštitna izolacija 
plašta cisterne, zbog klizanja i kotrljanja 
200-tinjak metara u provaliju, otrgnuta 
s većine spremnika, a s njom su otpale 
i ADR oznake, nije se moglo utvrditi o 
kojoj se opasnoj tvari radi. Intervencija 
je podijeljena u dva dijela: pretraživanje 
dokumenata i oznaka uz istovremeno 
testiranje atmosfere toksimetrom i 
eksplozimetrom radi identifikacije opasne 
tvari te zaustavljanje daljnjeg istjecanja 

JVP Grada Rijeke i Josip Jaška (DVD Rab) 
  – dobitnici godišnjih priznanja HVZ-a

plina iz autocisterne. U blizini vozila 
nađena je dokumentacija o prijevozu iz 
koje je utvrđeno da je u autocisterni etilen.  
Locirana su dva mjesta istjecanja koje 
je bilo vrlo intenzivno, a lagani sjeverni 
vjetar potpomogao je širenju oblaka plina 
prema naselju Bakarac. Nužno je bilo 
poduzeti mjere zaustavljanja istjecanja, 
eliminacije svih mogućih izvora paljenja 
te pripremiti evakuaciju stanovnika 
okolnih naselja. Angažirane su dodatne 
policijske snage, zaustavljen je promet 
na okolnim cestama, isključena je struja 
u naselju Turinovo Selo, stanovnicima 
je naređeno da pogase vatre i zatvore 
prozore i vrata i pripreme se za moguću 
evakuaciju. Do zaustavljanja istjecanja 
plina, isključena su i tri dalekovoda 
koji prolaze iznad mjesta nesreće.  
Kako bi spriječili istjecanje, vatrogasci 
su bili prisiljeni ulaziti u opasnu zonu te 
su isključeni svi mobiteli i radio-uređaji, 
a komunikacija se svodila isključivo 
na govor. Upotrebom drvenih klinova i 
korištenjem neiskrećeg alata istjecanje 
je usporeno. Veliki problem tijekom 
intervencije predstavljala je i temperatura 
etilena, niža od -100°C. 

U intervenciji su se posebno istaknuli 
voditelj 3. smjene JVP-a Boris Kauzlarić 
te voditelji vatrogasnih grupa Amir 
Kahrimanović i Danijel Iskra, pokazavši 
iznimnu stručnost, hrabrost i odlučnost. 
Svjesno su se izložili opasnosti na 
teškom terenu, ulazeći u opasnu 
zonu, kako bi spriječili istjecanje plina. 
Njihovim postupcima spriječeno je 
daljnje istjecanje etilena iz oštećene 
cisterne, širenje eksplozivnog oblaka, a 
time i moguća eksplozija, koja bi izazvala 
stradavanje većeg broja osoba i razaranje 
objekata u mjestima Turinovo Selo, 
Bakarac te na okolnim prometnicama.

Komentirajući priznanje, zapovjednik 
JVP-a Grada Rijeke Hinko Mance 
izrazio je svoje zadovoljstvo  te rekao 
kako je riječ o važnom priznanju jer se 

ono dodjeljuje za konkretne akcije, tj. 
zahtjevne intervencije pri kojima treba 
pokazati osobitu umješnost i znanje.              
– Ove se nagrade dodjeljuju tako 
da  kolege vatrogasci sami predlažu i 
odlučuju o tome koga će nagraditi pa su 
te nagrade ujedno i priznanje struke. To 
nas posebno raduje i obvezuje da i dalje 
radimo kvalitetno kao i do sada, rekao je 
Mance.   

Josipu Jaški posebna povelja i 
plaketa s likom Mirka Kolarića

Prema obrazloženju HVZ-a, Josip Jaška 
dobio je plaketu s likom Mirka Kolarića 
kao priznanje za svoj dugogodišnji 
uspješan i požrtvovan rad u vatrogastvu.

Josip Jaška rođen je 22. ožujka 
1942. godine. Član je vatrogasne 
organizacije 43 godine. Jedan je 
od najstarijih aktivnih članova DVD-
a Rab. Trenutačno obnaša dužnost 
zapovjednika Vatrogasne zajednice 
otoka Raba, DVD-a Rab i DVD-a Lopar.  
Rad, požrtvovnost i hrabrost Josipa Jaške 
nagrađene su gotovo svim vatrogasnim 
odlikovanjima.

Svečana dodjela nagrada

- Drago mi je, naravno,  da sam nakon 
43 godine rada u vatrogastvu  dobio 
ovo priznanje. To čovjeku godi. Riječ 
je o  najvišem vatrogasnom priznanju 
koje se može dobiti, a dodjeljuje se 
baš za operativu, a ja sam, ponavljam, 
43 godine u vatrogastvu. Iza toga stoji 
puno rada i odricanja. Ovu nagradu 
doživljavam kako priznanje za doprinos 
koji sam, zajedno s mojim kolegama, 
dao u razvoju rapskoga vatrogastva. 
Posebno mi je drago da sam ga primio 
baš u Vukovaru, gradu-heroju, rekao je 
Josip Jaška o osvojenoj nagradi.

Josip Jaška 
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Operativno-tehnički stožer HVZ-a:

Umjesto integracije broja 93 u 112, 
vatrogasna struka odlučno za broj 193
Operativno-tehnički stožer HVZ-a 

na svojoj je 20. sjednici održanoj 
potkraj prošle godine u Fužinama, 

raspravljao o mnogim važnim temama, 
a najviše je pozornosti izazvala 
problematika integriranja pozivnoga 
broja 93 u pozivni broj 112.

Govoreći o prednostima integriranja 
broja 93 u pozivni broj 112, Pavao 
Britvić iz DUZS-a naglasio je kako to 
za vatrogasnu službu, među ostalim,  
znači sprečavanje zlonamjernih poziva 
(sada ih je 2,2 %, a prije uporabe broja 
112 bilo ih je i do 50%). Pored toga, svi 
se pozivi u službi 112 snimaju, a stvara 
se i jedinstvena baza podataka. Britvić 
je također naglasio kako je u sedam 
županija broj 93 djelomično ili potpuno 
već preusmjeren na 112. On je također 
naglasio kako služba 112 obradi više 
od 80 tisuća događaja na godinu, a u 
posljednje četiri godine u Centru 112 
obrađeno je sedam milijuna poziva. 

S druge pak strane, članovi Stožera 
istaknuli su kako načelno nisu protiv 
pozivnoga broja 112. Međutim, 
smeta ih što se pod okriljem te službe 
pokušava stvoriti nadslužba i nadsustav 
u kojemu bi vatrogasna služba bila 
zakinuta. Stožer smatra da se sustavom 
112 zapravo ulazi u pore upravljanja 
vatrogasne struke. Obrazloženja da je to 
zbog prilagodbe europskim standardima 
Stožer također nije prihvatio. Europa 
traži troznamenkasti broj, a na nama je 
da odredimo hoće li to biti 112 ili 193, 

čulo se na sastanku, a u prilog 
toj tezi spomenut je i primjer 
hrvatske policije koja nije ušla u 
sustav broja 112. 

Na kraju višesatne rasprave 
Stožer je zaključio kako 
Centar 112 treba biti u funkciji 
preusmjeravanja poziva hitnim 
službama, a da upravljanje i 
koordinacija za vatrogasne 
intervencije i dalje ostanu u 
vatrogasnoj nadležnosti, osim 
kada je riječ o katastrofama 
u kojima će rad hitnih službi 
koordinirati Centar 112. Drugim 
riječima, Stožer podupire 
postojanje oba pozivna broja – 112 i 193. 
Također je zaključeno da za eventualnu 
integraciju broja 93 u broj 112 u 
pojedinoj županiji DUZS treba dobiti 
suglasnost županijskoga vatrogasnoga 
zapovjednika.

Što se tiče Programa aktivnosti u 
provedbi posebnih mjera zaštite od 
požara za 2010. godinu, na sastanku je 
zaključeno da će se od DUZS-a zatražiti 
da se sredstva za financiranje sezonskih 
vatrogasaca vatrogasnim zajednicama 
doznače avansno, kako se ne bi ponovili 
prošlogodišnji problemi, tj. situacija da 
se na isplatu tih sredstava čeka do kraja 
godine. Od DUZS-a će se također tražiti 
da se jednaka zaštitna oprema nabavi 
za sve sudionike Programa te da se 
poštuje dogovoreni datum odlaska na 
dislokacije.

Stožer je usvojio i prijedlog o osnivanju 
Vatrogasne škole kako bi se stvorili 
preduvjeti za suvremeno (do)školovanje 
hrvatskih vatrogasaca. Proces osnivanja 
vatrogasne škole pokrenut će Stručna 
služba HVZ-a. Usvojen je i Program 
osposobljavanja i usavršavanja 
dobrovoljnih vatrogasaca u 2010. godini 
za što je predviđeno 465 tisuća kuna. 

Rekord Kampa 
vatrogasne mladeži
U Kampu vatrogasne mladeži HVZ-
a u Fažani, prošloga su ljeta boravila 
rekordna 1623 pripadnika vatrogasne 
mladeži i njihovih voditelja iz Hrvatske 
te njih 101 iz Slovenije što je za 500 
osoba više nego godinu dana ranije. U 
izvješću o radu Kampa koje je Stožer 
usvojio, navodi se i podatak da je u 11 
smjena po 7 dana ostvareno ukupno 12 
tisuća noćenja. Već tradicionalno, najviše 
je sudionika bilo iz Primorsko-goranske 
županije (255), na drugom je mjestu 
Požeško-slavonska županija (149), a na 
trećem Krapinsko-zagorska (132).
Iz PGŽ-a su u kampu boravila djeca iz 
16 DVD-ova: Bribir, Lokve, Škalnica, 
Kras-Šapjane, Klana, Novi Vinodolski, 
Halubjan, Gomirje, Plešce, Ravna Gora, 
Skrad, Delnice, Prezid, Zlobin, Mrkopalj 
i Njivice.
Sukladno planovima i najavama, za 
ovogodišnju bi se sezonu u kampu 
trebalo obaviti niz infrastrukturnih 
radova koji će pridonijeti poboljšanju 
njegove kvalitete.
 

Godišnja Skupština VZ-a Primorsko-goranske županije

Velike pohvale visokih gostiju
U Ronjgima nedaleko 

od Rijeke u travnju je 
održana redovna godišnja 

Skupština VZ PGŽ-a. Skupštini 
su nazočili i uvaženi gosti: 
načelnik HVZ-a Željko Popović, 
pomoćnik glavnog vatrogasnog 
zapovjednika za priobalje 
Tomislav Vuko te počasni 
zapovjednik HVZ-a Slavko 
Marjanović koji nisu štedjeli 
riječi hvale za vatrogasce PGŽ-
a.

Željko Popović posebno 
je pohvalio model ospo-
sobljavanja i usavršavanja 
koji se godinama njeguje 
pod okriljem VZ PGŽ-a: 
-Vaša je zajednica vrlo dobro 
ustrojena i zaslužujete 
čestitke za sve što radite. 
HVZ s vama dobro 
surađuje, a dokaz tome su 
i projekti koje zajednički 
ostvarujemo;  međunarodni 
stručni vatrogasni skup 
u Opatiji i združene 

vatrogasne vježbe uoči sezone. Još jednom čestitam uz želju 
da nastavite raditi kao i do sada, rekao je Popović. 

Ž. Popović

U ime PGŽ-a , pohvale 
vatrogascima uputio je i 
pročelnik Ureda župana  
Branko Škrobonja  
naglasivši kako Županija 
od srca podupire VZ PGŽ: - 
PGŽ sudjeluje u financiranju 
vatrogastva više od iznosa 
koji je naša zakonska 
obveza i to najbolje 
pokazuje naš stav prema 
vama. PGŽ će stati uz vas  
i kao potpora pri vašem 
kandidiranju za sredstva 
iz EU-fondova za poligon 

u Šapjanama te program video-nadzora priobalnog dijela 
Hrvatske. Pridružujem se čestitkama za uspješno odrađenu 
godinu, izjavio je Škrobonja. 

Na lijepim se riječima 
zahvalio županijski 
vatrogasni zapovjednik 
Slavko Gauš. – Lijepo je 
čuti riječi hvale. Mi uistinu 
godinama puno ulažemo 
u naše kadrove i sada nam 
se to vraća. No, tu nećemo 
stati jer naši su planovi vrlo 
ambiciozni. Otvaramo dio 
poligona u Šapjanama, 
a uskoro u Rijeci kreće i 
vatrogasna škola. Trudimo 
se izvući maksimum u 
postojećim okolnostima, 
kazao je Gauš. 

Podnoseći izvješće o radu 
u 2009. godini, predsjednik 
VZ PGŽ-a Hinko Mance 
među ostalim je naglasio 
kako je posebno važan 
događaj za VZ PGŽ-a bilo 
dobivanje prostora bivše 
vojarne u Šapjanama na 
korištenje. Tu se, kao što 
je već rečeno, uređuje  
vatrogasni poligon. Kako 
je riječ o golemoj investiciji, 
traže se i EU-sredstva. Velika 
se pozornost posvećivala i 
taktičkim vježbama, a ona uoči sezone, u kojoj je sudjelovalo 
desetak vatrogasnih postrojbi, održana je upravo na 
poligonu u Šapjanama. Tijekom 2009. nastavljen je i Program 
investicijskog ulaganja u vatrogasne domove i vozila pa su, 
zahvaljujući potpori VZ-a,  nabavljena ili nadograđena četiri 
vatrogasna vozila, a  obnovljeno je  ili nadograđeno i  sedam 
vatrogasnih domova. 

Od brojnih programa osposobljavanja i usavršavanja 
izdvojimo 12 treninga u tzv. flashover simulatoru, specijalističku 
obuku osposobljavanja za spašavanja iz dubina i visina, 
sedmodnevni instruktorski tečaj s područja taktičke ventilacije 
pod vodstvom Shana Raffela, stručnjaka svjetskoga glasa te 
V. stručni skup u Opatiji na kojemu je sudjelovalo tristotinjak 
vatrogasaca iz Hrvatske, Slovenije i BiH. Prošle su godine 
u PGŽ boravila i četvorica francuskih vatrogasnih časnika. 
Održana je i temeljna obuka spašavanja iz ruševina koju 
je u centru u Divuljama završilo 11 pripadnika JVP-a Grada 
Opatije i Rijeke.

Naravno, tijekom godine provedene su i sve redovite aktivnosti, 
poput preventivnoga djelovanja u sklopu sustava zaštite od 
požara, program osposobljavanja pučanstva, program rada 
s djecom i mladeži, vatrogasna natjecanja.

- Sve te aktivnosti bile su usmjerene ka jačanju razine naše 
operativnosti, prevenciji i 
suradnji s lokalnom zajednicom te ka našem strateškom 
određenju - izgradnji obučnoga centra u Šapjanama. Za te 
naše strateške planove imamo nepodijeljenu potporu lokalnih 
vlasti i zato, unatoč recesiji, vjerujemo da ćemo i ove godine 
ostvariti planirano, rekao je Mance

Dobro ustrojen i vrlo 
funkcionalan vatrogasni 
sustav pohvalio je i Tomislav 
Vuko, napomenuvši da 
iz PGŽ-a dolaze kadrovi 
na koje se sa sigurnošću 
može osloniti. Pohvalio 
je i ulaganja u kadrove, 
dobro ustrojen zapovjedni 
sustav te visok stupanj 
suradnje profesionalnih i 
dobrovoljnih vatrogasaca. 
Pouzdanost i stručnost, 
rekao je Vuko,  najveće 
su vrijednosti primorsko-
goranskih vatro-gasaca. 

T. Vuko

B. Škrobonja

S. Gauš

H. Mance

Kako je članove Skupštine 
izvijestio stručni suradnik VZ 
PGŽ-a Nikica Tramontana, 
Zajednica i ove godina 
nastavlja s provođenjem 
svih strateških projekata i 
razvojnih programa. – Naš 
je cilj zadržati postojeću 
razinu aktivnosti, osobito 
onih razvojnih i vjerujemo 
da ćemo u tome uspjeti jer 
imamo moralnu i financijsku 
potporu mnogih, osobito 
Županije koja u najvećem 
dijelu puni naš proračun, 
rekao je Tramontana.

N. Tramontana

Nakon svega iznijetog na Skupštini, stječe se dojam da 
građani PGŽ-a mogu mirno i s punim povjerenjem čekati 
požarnu sezonu. Štitit će ih i o njima brinuti vatrogasne snage 
koje spadaju u sam vrh hrvatskoga vatrogastva.
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Kako ocjenjujete stanje u vatrogastvu PGŽ-a i kakva je 
vaša suradnja s tim vatrogasnim snagama?

- To je dobro ustrojen i vrlo funkcionalan vatrogasni sustav. 
Iz PGŽ-a dolaze kadrovi na koje se sa sigurnošću može 
osloniti. Kad se kaže da nekamo dolaze momci iz PGŽ-a, 
zna se da će sve biti odrađeno na vrijeme i kvalitetno. Za 
vama nema „repova“. Vi ste plafon hrvatskoga vatrogastva, 
a veseli što s radošću pomažete drugima. Radite temeljito, 
to se svugdje zna i priznaje. Stoga nimalo ne sumnjam 
u izvrsnu suradnju s vatrogasnim snagama PGŽ-a i 
tijekom predstojeće sezone. Posebne pohvale upućujem 
županijskom zapovjedniku Slavku Gaušu jer je  PGŽ jedina 
hrvatska županija koja prošle godine pri intervencijama 
niti jednom nije tražila pomoć državnih snaga, već je sve 
odrađivala sama.  Vi imate zavidan kontinuitet u stvaranju 
kvalitetnih kadrova, dobro ustrojen zapovjedni sustav te 
izvrsnu umreženost profesionalnih i dobrovoljnih snaga. 
Uz ambiciozne planove kojima nastavljate daljnji razvoj, 
to su vaše najveće vrijednosti. Takav je vatrogasni model 
očito vrlo pouzdan. Naša je suradnja na visokoj razini. U 
ime operativnog zapovjedništva za priobalje mogu reći  da 
nema nikakvih problema. Vatrogastvo PGŽ-a je na takvom 
stupnju razvoja da može samostalno odrađivati svoj posao 
i još pomagati drugima. 

Unatoč iznesenim pohvalama, što biste preporučili 
vatrogasnim snagama PGŽ-a kako bi bile još bolje i 
učinkovitije?

- Ne vidim što bih im mogao savjetovati jer nemam zamjerki. 
Štoviše, druge vatrogasne sredine mogu učiti na primjeru 
primorskih vatrogasaca. Vi već obrazuju naše ljude iz cijele 
Hrvatske. Dragocjena mogu biti i vaša iskustva u gašenju 
brodskih požara. Ponavljam, i vaš vatrogasni ustroj je 
posebno vrijedan, a način na koji ste umrežili profesionalne 
i dobrovoljne vatrogasce te kontinuitet u kadrovima najveće 
su vrijednosti. Na to se treba ugledati.

Uoči sezone logično je pitati je li sve spremno?

- Unatoč recesiji, iz državnog smo proračuna dobili ista 
sredstva kao i prethodnih godina, sezonskih će vatrogasaca 
također biti kao i lani, a i vatrogasci i vozila iz unutrašnjosti 
također stižu u nesmanjenim kvotama. Ove ćemo godine 
imati 24 lokacije na kojima će biti raspoređene državne 
snage, a najviše će ih biti u Splitsko-dalmatinskoj županiji 
(7). 

TOMISLAV VUKO, pomoćnik glavnog vatrogasnog zapovjednika za priobalje:

Svaka čast vatrogascima PGŽ- a

Tomislav Vuko

Imat ćemo i jedan kanader više nego lani.  Služba za 
vatrogastvo DUZS-a donijela je Program aktivnosti, 
najranije do sada, a Državni plan operativnog djelovanja 
na području priobalja usvojen je sredinom svibnja. Dakle, 
spremni smo.

O trzavicama na relaciji DUZS i HVZ puno se govorilo. 
Kakva je trenutačna situacija, ima li pomaka?

- Situacija je bolja nego u početku. Sada svatko radi svoj 
posao. Mi u centru u Divuljama operativno odrađujemo 
sve, koordiniramo, no, nikada nije bilo problema 
niti nekakvih zabrana u smislu dodjeljivanja pomoći 
vatrogasnim snagama. Moja je zadaća da mi operativno 
dobro funkcioniramo, a kad kažem mi, pored sebe mislim 
tu i na glavnog vatrogasnog zapovjednika i sve županijske 
zapovjednike. Ipak, moj prvi šef je Damir Trut, a drugi 
Mladen Jurin. Vatrogasci su ipak temelj zaštite i spašavanja. 
Osnivanje krovne vatrogasne organizacije o kojoj se puno 
govorilo vrlo je složeno i delikatno pitanje. Zapravo je to 
politička odluka.

Poruka za kraj?

- Vatrogastvo zahtijeva stalno obučavanje i usavršavanje, 
što ste vi u PGŽ-u davno shvatili. Moja je želja da u cijeloj 
Hrvatskoj obrazujemo mlade kadrove i pripremamo ih  
kako bi mogli nastaviti tamo gdje ćemo mi stati. 

Tomislav Vuko, pomoćnik glavnog 
vatrogasnog zapovjednika za priobalje 
gostovao je na Skupštini VZ PGŽ-a, održanoj 
ovoga travnja u Ronjgima. Bila je to prigoda 
za kratak intervju.

Na 6. međunarodnom stručnom skupu 
u Opatiji ovoga je proljeća boravio i 
ravnatelj DUZS-a Damir Trut. Njegov 
boravak u Opatiji iskoristili smo za 
kratak razgovor. Donosimo najvažnije 
naglaske.

Stručni skup u Opatiji, najveći u Hrvatskoj,  već šest godina 
održava se u Primorsko-goranskoj županiji, u organizaciji 
VZ PGŽ-a. Vaš komentar?
 
- Ja sam prvi put na ovom skupu, vidim ovdje puno stručnjaka 
i to je dobro jer o vatrogasnim temama treba raspravljati, 
a ovaj skup to nudi. Vatrogasna zajednica PGŽ-a jedna je 
od najorganiziranijih u Republici Hrvatskoj, a to potvrđuje i 
opatijski skup. To dokazuje da VZ PGŽ-a veliku pozornost 
posvećuje edukaciju i zato ne čude dobri rezultati koje 
pokazuje operativa, pri intervencijama. Vatrogasni sustav 
PGŽ-a, zahvaljujući dugogodišnjem radu čelnika poput 
Slavka Gauša, i inače je primjer drugima. Ovo je područje vrlo 
opterećeno (industrija, turizam), puno je rizika, puno važnih 
cestovnih pravaca. Tu je i aerodrom, šume, ruralni dio i zato je 
dobro da imate tako dobru vatrogasnu organizaciju.

DAMIR TRUT, ravnatelj DUZS-a

Vatrogasna zajednica  PGŽ-a  
može biti primjer drugima

Kakav je, prema vašem mišljenu odnos DUZS-a i 
vatrogasne struke?

- DUZS pomaže gdje god treba, naša je uloga važna i u 
edukativnom smislu. Primjerice, lani su u našoj organizaciji baš 
u PGŽ-u boravili francuski vatrogasci, ove godine u Divuljama 
organiziramo tečaj spašavanja iz ruševina, surađujemo 
sa Slovenijom, Njemačkom i drugim zemljama baš na tom 
edukativnom planu. Mi ne postojimo radi sebe, već kako 
bismo objedinjavali različite službe jer to daje dodatne efekte 
i pojačava sinergiju rada. 

Što se pak odnosa broj 112 i 93 tiče, broj 112 može se zvati 
uvijek jer to je žurni broj. Zadržali smo i brojeve 92, 93 i 94 za 
specifične žurne službe (policija, vatrogasci, hitna medicinska 
pomoć), iako se u 70 % hrvatskih županija ti brojevi već 
preusmjeravaju na 112. To je dobro jer sve češće trebamo 
intervenciju više žurnih službi istovremeno.

Što se suradnje s vatrogascima tiče, nije bilo većih problema, 
već se više radilo o nerazumijevanju. Vatrogastvo u sklopu 
DUZS-a ima svoju ulogu, i to najveću, a tu su još i civilna zaštita, 
sustav 112. Naša je uloga da usmjeravamo, koordiniramo rad 
svih tih službi i to i činimo.  Pored toga, želim naglasiti da je 
suradnja Područnoga ureda DUZS-a i VZPGŽ-a dobra, postoji 
i snažna potpora lokalnih vlasti, a sve je to dovelo do toga da 
je vatrogastvo PGŽ-a svima primjer ustrojavanja i rada.

Državna uprava provodi i nadzor rada vatrogasnih postrojbi 
putem inspektora za vatrogastvo.  Ni tu nije bilo većih 
problema. Bilo je postrojbi koje smo morali kazniti zbog 
nepravilnosti i pokušaja prikrivanja određenih nezakonitosti, 
to smo sankcionirali i sada je sve u redu.

Velik dio vatrogasaca žali se na razjedinjenost struke i 
traže krovnu organizaciju. Što vi o tome mislite?

- Oni je već imaju. To je HVZ.

Vaša zapažanja vezana uz sezonu?

- Što se vatrogasaca tiče, oni su spremni 365 dana u godini. 
Program Vlade za protupožarnu sezonu samo bi im trebao 
olakšati njihove aktivnosti. Tu je i Vladin program TOURS kojim 
je razrađen plan zaštite turista u svim područjima Hrvatske.

Vatrogasna zajednica PGŽ-a počela je uređivati vatrogasni 
poligon u Šapjanama. Znate li za tu inicijativu i može li 
DUZS u tom projektu pomoći?

- Što se pomoći za izgradnju poligona u Šapjanama tiče, za 
sada, zbog financijskih poteškoća, Državna uprava ne može 
poduprijeti taj projekt, no, svaka druga potpora, načelna 
i organizacijska, nije upitna jer dobra volja s naše strane 
postoji.

Damir Trut
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N eodržavani i tehnički neispravni 
dimovodni kanali čest su 
uzrok požara stambenih 

objekata. Tako je bilo ove zime i u 
Klani kada je 10. ožujka izgorio krov 
obiteljske prizemnice. Intervencija je 
obilježena i snježnim nevremenom. 
Snježni pokrivač visine 10 cm 
usporavao je interventne ekipe, a 
nije bilo naznaka da bi snijeg mogao 
prestati padati. Dolazak na mjesto 
intervencije dodatno je bio otežan i 
radovima na staroj petrolejskoj cesti 
koja je bila zatvorena od raskrižja za 
Studenu do raskrižja za Brezu pa je 
gasni “vlak” iz JVP-a Grada Rijeke 
do mjesta intervencije morao doći 
dužim putem, preko Studene.

Dojava o događaju zaprimljena je 
u 13:11 sati. Odmah po zaprimanju 
dojave, na intervenciju su iz JVP-a 
Grada Rijeke, Vatrogasne postaje 
Centar, upućena dva navalna 
vozila R-1 i R-2, autocisterna R-18 

Požar krova stambene prizemnice

te dva zapovjedna vozila R-21 i R-
24. Istovremeno, na intervenciju je 
pozvan i DVD Klana, a uzbunjen je i 
DVD Škalnica.

DVD Klana na intervenciju izlazi 
s autocisternom te dva vozila za 
gašenje šumskih požara. Po dolasku 
na mjesto intervencije, pripadnici 
DVD-a Klana zatječu gusti stup dima 
koji se uzdiže sa središnje pozicije 
stražnjeg dijela krovišta te plamen 
koji izbija kroz krovište na istom 
mjestu. Požar se još nije probio iz 
potkrovlja u stambeni dio objekta. 

Po procjeni situacije, pripadnici 
DVD-a Klana uspostavljaju unutarnju 
navalu s jednim “C” mlazom vode 
kroz potkrovlje objekta. U potkrovlje 
ulaze kroz pomoćni objekt koji se 
naslanja na osnovni objekt stambene 
namjene. Ujedno sa šumskog vozila 
razvlače mlaz visokog pritiska te 
hlade požarne plinove na mjestu 

izbijanja iz potkrovlja. 

Dolaskom gasnog “vlaka” iz JVP-a 
Grada Rijeke, odvojenim nastupom 
uspostavljena je vanjska navala 
s dva “C” mlaza preko ljestve 
sastavljače. Istodobno s gašenjem 
otpočelo se i s uklanjanjem crijepa 
i dasaka s krova.

Zapovjednik akcije zatražio je 
autoljestve pa je na mjesto događaja 
upućena R-7 stacionirana u DVD-
u Klana. Po dolasku autoljestve 
uspostavlja se još jedan mlaz 
visokog pritiska.

U akciju gašenja uključuju se i 
pripadnici DVD-a Škalnica koji brinu 
o pokućstvu. U spašavanju imovine 
veliki doprinos dala je i vlasnica 
susjedne kuće u čiju su garažu 
sklonjene stvari iznijete iz oštećenog 
objekta. Treba napomenuti da je 
sav sadržaj predmetnoga objekta 
spašen od požara, a u najvećem 
dijelu i od sredstava za gašenje. 

U 13:46 uspostavljena su dva mlaza 
komprimirane pjene te je otpočeto 
gašenje pjenom vanjskom navalom. 
U tom trenutku prekida se gašenje 
vodom, a korišteni mlazevi ostaju u 
pripremi. Komprimirana pjena i ovdje 
se pokazala kvalitetnim sredstvom za 
gašenje. U prvom trenutku aplicirana 
je “mokra” pjena.  Mokra pjena uz 
prekrivanje ima i svojstvo “močenja”, 
odnosno penetriranja vode u gorivu 
tvar na račun smanjene površinske 
napetosti vode zbog miješanja s 
pjenilom. Nakon toga aplicirana je 
suha “komprimirana” pjena. Ta se 
pjena zbog svojih svojstava često 
uspoređuje s pjenom za brijanje. 
Suha pjena upravo i ima zadaću 
prijanjanja uz gorivu tvar te na taj 
način sprječava vezivanje s kisikom. 
Tako štiti požarište od ponovnog 
aktiviranja.

Požar je lokaliziran u 13:50 sati, nakon 
čega slijedi aktivno dogašivanje i 
raščišćavanje požarišta. U 16:00 
sati počinje povlačenje ekipa JVP-
a Grada Rijeke, a posljednje se u 
Vatrogasnu postaju Centar vraća 
vozilo R-1, u 17:43 sati. Pripadnici 
DVD-a Škalnica također se povlače 
u svoj vatrogasni dom. 
Na osiguranju požarišta ostaju 
pripadnici DVD-a Klana, sve do 
18:30 sati. Po napuštanju požarišta 
obavili su i dvije kontrole i to u 19:30 
te u 21:00 sat, kada intervencija i 
završava.

Iako je ova intervencija završena bez 
povrijeđenih osoba, kako civila tako i 
vatrogasaca, ostat će zapamćena po 
nezgodi koja je mogla imati tragične 
posljedice. Naime, pri vanjskoj 
navali, pripadnik DVD-a Klana s 
krova objekta propao je u stambeni 
prostor. Požarom oslabljena krovna 
konstrukcija, pjena korištena za 
gašenje te snijeg koji se hvatao po 
ostacima krova uzrokom su tog 
događaja koji svakom vatrogascu 
treba biti dobra opomena i upućivati 
ga na povećan oprez u takvim i 
sličnim situacijama.

Gusti snijeg uvelike je otežavao 
nesmetan tijek intervencije. Naime, 
prilaz objektu moguć je jedino 
uzbrdicom pa su, s obzirom na visinu 
snježnog pokrivača, pri povlačenju 
vatrogasnih vozila nakon intervencije 
vatrogasci imali velikih problema.  
Radi sigurnog spuštanja do glavne 
ceste angažirana je čak i ralica koja 
je očistila i posipala cestu. 

Unatoč snježnom nevremenu, ova je 
intervencija ocijenjena uspješnom. 
Iako je predmetni stambeni objekt 
starijega datuma izgradnje te 
nije imao vatrootpornu stropnu 
konstrukciju, požar se, zahvaljujući 
pravovremenoj intervenciji, nije 
proširio u stambeni dio objekta. 
Zahvaljujući toj činjenici, omogućen 
je nesmetan i siguran rad na 
izvlačenju pokretne imovine iz 
objekta i njezino skladištenje na 
sigurno.

Naposljetku naglasimo kako 
snijeg pred vatrogasne postrojbe 
postavlja dodatne zahtjeve u smislu 
uspješnosti vatrogasnih intervencija. 

Vatrogasci PGŽ-a u prosjeku imaju više od 2500 
intervencija na godinu, što požarnih, što tehničkih. 
Mnoge od njih obave rutinski i bez komplikacija,no, 
ima i onih koje zaista traže veliku umješnost i puno 
stručnoga znanja. Zna se dogoditi i to da, zbog 

niza otežavajućih okolnosti, naoko jednostavna 
intervencija postane vrlo zahtjevna. Od ovoga broja 
Nazovi 93 donosit ćemo primjere takvih intervencija, 
kako bismo iz njih svi ponešto naučili.

GRAĐANI, 
DOBRO JE ZNATI
Znakovi koji upozoravaju da 
je došlo do požara dimnjaka

• karakterističan zvuk koji 
se širi iz dimnjaka (poput 
glasnog huktanja)

• jako zagrijani zidovi kojima 
je obzidan dimovodni 
kanal (Oprez! Ponekad su 
toliko vrući da dodir može 
izazvati opekotine)

• let iskri iz grla dimnjaka

• karakterističan miris paleži

Održavanje dimnjaka

• čišćenje dimovodnih 
kanala trebalo bi obaviti 
barem dva puta u 
sezoni loženja/grijanja 
(na početku i u sredini 
sezone)

• čišćenje dimovodnih 
kanala ne bi trebali 
obavljati vlasnici 
stambenih objekata, već 
dimnjačari 

Potrebno je dobro ocijeniti i odlučiti 
o tome hoće li se postavljati lanci 
na vatrogasna vozila. Preuranjena 
odluka o stavljanju lanaca vjerojatno 
će rezultirati njihovim pucanjem 
prilikom kretanja do mjesta 
intervencije. Zakašnjela će pak 
odluka o postavljanju lanaca dovasti 
u pitanje pravovremeni dolazak na 
mjesto intervencije. To je osobito 
karakteristično za JVP Grada Rijeke 
jer Rijeka na godinu ima mali broj 
snježnih dana pa riječki vatrogasci 
nemaju puno „snježnih“ iskustava. 
Međutim, JVP Grada Rijeke 
ugovorno je vezan i uz područje 
“riječkog prstena”, a u riječkom su 
zaleđu snježne padaline znatno 
češće.  Kao kvalitetno rješenje za 
takve situacije, iako uz određena 
ograničenja, nameću se lanci koji se 
automatski podbacuju pod pogonske 
kotače na vozilima. No, ne treba 
zanemariti ni strateški raspoređene 
vatrogasne autocisterne koje u 
takvim situacijama mogu biti od 
neprocjenjive važnosti. Potvrđeno 
je to i prilikom intervencije u Klani  
prilikom koje je važnu ulogu odigrala 
upravo autocisterna DVD-a Klana.

    
   Dario Gauš
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Od 17.-21. svibnja u Ottawi 
(Kanada) je održan 
međunarodni simpozij Ottawa 

2010. Simpozij se sastojao od dva 
dijela: u prvom, dvodnevnom, 
organizirana je  instruktorska 
radionica International Firefighting 
Instructors Workshop koju su 
pohađali instruktori iz cijelog svijeta. 
Radi se o trećoj radionici tog tipa, 
a prve dvije održane su prethodnih 
godina u Švedskoj i Australiji. 
Inicijator i začetnik radionice bio 
je dr. Stefan Svennson iz švedske 
Civil Contingencies Agency, a u 
njoj sudjeluju samo instruktori s 
pozivnicom. 

Teme ovogodišnje radionice bile su 
najvećim dijelom usko vezane uz 
obuku vatrogasaca, s naglaskom 

OTTAWA F.I.R.E. 2010

na gašenje požara u zatvorenome 
prostoru. Ipak, radionica se 
dotaknula i protupožarne preventive 
te istraživanja u funkciji unapređenja 
i razvoja vatrogasne službe. Izlagači 
su također prezentirali  ustrojstvo 
i način školovanja vatrogasaca u 
zemljama iz kojih dolaze. Najviše 
povoda za raspravu dao je upravo 
dr. Svensson prezentacijom sustava 
školovanja vatrogasnih časnika u 
Švedskoj. Naime, u toj skandinavskoj 
zemlji kandidat po završetku srednje 
škole upisuje visoku vatrogasnu 
školu te sa završenim fakultetom 
ulazi u vatrogasnu postrojbu direktno 
na zapovjednu funkciju, bez ijednog 
dana rada u vatrogasnoj postrojbi. 
Zanimljivo predavanje održao je i 
Ehab Zalok, profesor na Sveučilištu 
Carlton. On je govorio o ulozi 

istraživanja na području zaštite 
od požara te edukaciji u svrhu 
projektiranja sigurnijih građevina. 
Prezentirao je i neka od istraživanja 
koja su obavljana u Nacionalnom 
laboratoriju za istraživanje požara 
(National Fire Laboratory). 
Posebno zanimljivo izlaganje 
održao je John McDonough koji se 
sa psihološkog stajališta dotaknuo 
načina na koji vatrogasac reagira 
pri obavljanju intervencija gašenja 
požara u zatvorenom prostoru. 
Naglasio je da je kvalitetna i redovna 
obuka vatrogasaca karika koja 
vatrogascu jamči sigurnost u danoj 
situaciji koja se mijenja iz trenutka u 
trenutak pa vatrogasac odmah mora 
donijeti pravilnu procjenu i odluku te 
otpočeti s obavljanjem određene 
radnje.

Već prvoga dana instruktorske 
radionice, sudionicima se obratio 
i kanadski ministar rada. Izrazio je 
svoje zadovoljstvo činjenicom da 
su se vatrogasni instruktori sa svih 
strana svijeta okupili u Ottawi. Iz 
njegova govora dalo se zaključiti da 
kanadski vatrogasci mogu računati 
na potporu svoje vlade.

Preostala tri dana bila su otvorenoga 
tipa, posvećena  vatrogasnoj 
operativi, protupožarnoj preventivi 
te istraživanju na području zaštite 
od požara. Tom dijelu seminara, uz 
instruktore, nazočilo je i oko 250 
kanadskih vatrogasaca. Prvu temu 
prezentirala je vatrogaskinja Carissa 
Campbell-Darmody. S puno emocija 
dotakla se svojih prvih dana u 
vatrogasnoj školi i napravila presjek 
svoje jednogodišnje karijere u “D” 
smjeni vatrogasne postaje 11, sve 
do 12. veljače 2007. godine. Dan 
je to kada je sa svojim kolegama 
izašla na intervenciju gašenja 
požara četverokatnog objekta s više 
stambenih jedinica. Pri pretraživanju 
susjednog stana, došlo je do nagle 
promjene uvjeta zbog čega su 
ostali odsječeni na četvrtom katu. 
Jedini izlaz bilo je iskakanje kroz 
prozor. Zajedno s dvojicom svojih 
kolega iskočila je te pretrpjela 
teške povrede, prijelom noge i 
opeklinu desne nadlaktice. Još je 
dvoje njezinih kolega iskakalo i to 
iz stana u kojemu je požar nastao. 
Olakšavajuće za njih je bilo što su 
iskakali na nadstrešnicu iznad ulaza 
u objekt, što je ublažilo pad. Kako 
su objašnjavali organizatori, glavni 
razlog za organiziranje simpozija 
bio je upravo taj događaj pa je skup 
iskorišten za dodjelu odlikovanja 
stradalim vatrogascima. 

Tijekom cijeloga simpozija poseban 
je naglasak stavljan na temu o 
utjecaju vjetra na širenje požara 
u zatvorenom prostoru. Područje 
je to koje se može poistovjetiti s 
taktičkom ventilacijom, međutim, 
na vjetar se malo može utjecati, 
treba ga predvidjeti. Opetovana 
stradavanja vatrogasaca u Sjevernoj 
Americi bila su razlogom da se 
sustavno pristupi upoznavanju 
vatrogasaca s tim problemom, 
kako bi se podigla razina njihove 
sigurnosti pri gašenju požara u 
zatvorenom prostoru. Primjera radi, 

Firefighting-Instruction-Research-Engineering

naveden je slučaj iz New Yorka sa 
smrtnim stradavanjem vatrogasca, 
a prezentirao ga je umirovljeni 
njujorški vatrogasni zapovjednik 
Jerry Tracy. Događaj je to koji je za 
posljedicu imao opsežno istraživanje 
o utjecaju vjetra na širenje požara u 
zatvorenom prostoru. Istraživanje 
je provedeno na Governor’s 

Island u New Yorku, a obavio ga je  
FDNY, Chicago FD, NIST (National 
Institut of Standard) te Undervriters 
Laboratories. Tijekom simpozija, 
na to se istraživanje pozivalo više 
izlagača te je naglašavana opasnost 
koju izaziva nagla promjena uvjeta 
u prostoru, izazvana utjecajem 
vjetra. Najveća opasnost krije 
se iza prozorskih stakala koja 
pucaju zbog zagrijavanja i porasta 
pritiska, uvjetovanog oslobađanjem 
produkata sagorijevanja. Ako se k 
tome prozor nalazi na strani objekta 
izloženoj vjetru, pored potrebnoga 
kisika, požar dobiva i prirodnu 
ventilaciju zbog čega se uvjeti u 
požarom zahvaćenom prostoru 
mijenjaju trenutačno, a razina 
opasnosti za vatrogasce znatno se 
povećava.

Posebno dojmljivo bilo je izlaganje 
Stephena Kerbera, predstavnika 
Undervriters Laboratories. Taj je mladi 
znanstvenik i zamjenik zapovjednika, 
s 12 godina iskustva u vatrogasnoj 
operativi, bez ustručavanja stao pred 
sudionike simpozija i rekao im da ne 
razumiju kakav je utjecaj ventilacije 

na požar u zatvorenom prostoru. 
Svoje je izlaganje potkrijepio 
rezultatima istraživanja provedenim 
u Undervriters Laboratories (riječ je 
o 16 različitih ispitivanja). U svakom 
od tih ispitivanja kreirani su stvarni 
uvjeti u laboratoriju, temeljeni na 
stvarnom događaju. Važan doprinos 
kvaliteti simpozija dali su i Ed Hartin 

i Shan Raffel, obojica dobro poznati 
hrvatskim vatrogascima, a posebno 
instruktorima VZPGŽ-a koje su 
obučavali u flashover simulatoru.

Za vatrogasce VZPGŽ-a simpozij 
Ottawa Fire 2010 od posebne 
je važnosti. Kako je već rečeno, 
prvom dijelu simpozija, International 
Firefighting Instructors Workshop, 
prisustvovali su samo vatrogasni 
stručnjaci s pozivnicom. Peter 
McBride, inicijator i glavni 
organizator Ottawa Fire 2010 u to 
je selekcionirano društvo pozvao 
Nikolu Tramontanu i Daria Gauša,  
koji su tako sudjelovali u radu 
instruktorske radionice, ali i u 
otvorenom dijelu simpozija. 

Naposljetku istaknimo da je simpozij 
Ottawa Fire 2010. bio kvalitetno 
organiziran i još kvalitetnije realiziran 
i uistinu je nešto što treba vatrogasnoj 
struci kako bi se podigla razina 
sigurnosti vatrogasca pri obavljanju 
intervencija.

  Dario Gauš
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N a zahtjev JVP-a Velike Gorice, ovoga 
je travnja u Rijeci održana obuka 
za spašavanje iz dubina i visina 

(2. stupanj). Pored osmorice pripadnika 
JVP-a Velike Gorice, obuku su pohađala 
i dva člana JVP-a Delnica te po jedan 
iz JVP-a Crikvenice i Rijeke. Dvotjednu 
obuku u trajanju od 80 sati u cijelosti su 
osmislili i odradili pripadnici JVP-a Grada 
Rijeke: voditelj osposobljavanja Dario 
Gauš  te instruktori Sanjin Blažević, Igor 
Hrelja i Danijel Veljković. 

Pored teoretskoga dijela, tijekom desetak 
dana intenzivne obuke, polaznici su 
praktični dio programa svladavali u 
JVP-u Grada Rijeke, postaji Centar, na 
vatrogasnom tornju, dok je terenski 
dio praktične nastave organiziran na 
poznatom prirodnom  vježbalištu riječkih 

Velikogorički vatrogasci na obuci kod 
Riječkih kolega

vatrogasaca – Velom vrhu, nedaleko 
od Rijeke te na jednom od brodova u 
Brodogradilištu 3. maj u Rijeci.

Tako je na Velom vrhu organizirana vrlo 
zahtjevna vježba izvlačenja osobe uz 
liticu iz provalije, uz korištenje nosila, te 

vježba spašavanja povrijeđene osobe s 
vertikale. Na brodu u Brodogradilištu 3. 
maj provedena je pak vježba izvlačenja 
povrijeđene osobe na nosilima iz 
balastnog tanka na rivu te vježba s 
uporabom kose prečnice kojom je 

povrijeđena osoba transportirana 
s pramčanoga dijela broda na rivu. 
Brodski su uvjeti za velikogoričke 
vatrogasce simulirali situacije na koje 
oni, na svojem području, mogu naići u 
raznim industrijskim pogonima.

Obuka je okončana završnim ispitom 
koji su uspješno položili svi polaznici. 
Istodobno, oni su ispunjavali i 
evaluacijske listiće u kojima su program 
osposobljavanja i instruktorski rad 
ocijenili visokim ocjenama te izrazili 
interes i za pohađanje 3. stupnja obuke 
za spašavanje iz dubina i visina, što 
je na tragu budućih aktivnosti riječkih 
instruktora. 

Podsjetimo, osposobljavanja za 
spašavanje iz dubina i visina (1. i 2. 
stupanj)  pod okriljem VZ PGŽ-a provode 

se od 2005. godine, nakon što je desetak 
vatrogasaca iz Rijeke, Opatije, Krka i 
Istarske županije godinu dana ranije 
završilo obuku u talijanskoj Vatrogasnoj 
školi te potom počelo organizirati obuku 
za pripadnike svojih postrojbi, ali i kolege 

iz drugih vatrogasnih sredina. Do sada 
je u organizaciji VZ PGŽ-a 1. stupanj 
tog osposobljavanja završilo stotinjak 
polaznika, a četrdesetak ih je završilo 2. 
stupanj. 

Novi iskorak u edukacijskim programima 
VZ PGŽ-a bit će, između ostalog, ostvaren 
i pokretanjem  3. stupnja spomenutoga 
usavršavanja čiji bi program djelomično 
bio temeljen na onom talijanskom, a 
dijelom upotpunjen specifičnostima i 
zahtjevima hrvatske vatrogasne struke. 
Prema riječima Daria Gauša, u trećem 
će se stupnju obrađivati tzv. tirolska 
prečnica, tj. osposobljavati za spašavanja 
iz kanjona i sličnih zahtjevnih područja. 
Kako zainteresiranih polaznika već sada 
ima, ne treba sumnjati da će to biti još 
jedan uspješan projekt vatrogasnih 
stručnjaka PGŽ-a.

Polaznici tečaja s instruktorima

Unesrećeni uspješno izvučen iz provalije Izvlačenje povrijeđene osobe po vertikali

Vježba na brodu

U organizaciji VZ PGŽ-a potkraj travnja 
održan je završni ispit za polaznike 
stručnoga osposobljavanja za 

stjecanje zvanja dobrovoljni vatrogasac. 
Osposobljavanje je pohađalo 36 
kandidata,  članova DVD-ova Čavle, 
Halubjan, Crikvenica, Škalnica i Klana. 
Program je trajalo 74 sata, a vodio ga 
Dario Gauš, zamjenik zapovjednika JVP-
a Grada Rijeke. Pored njega, predavači 
su bili i Nikica Tramontana (VZ PGŽ), 
Slavko Suzić i Boris  Kauzlarić (JVP 

Grada Rijeke) te Klaudijo Filčić (DVD 
Halubjan).

Program se provodio u prostorijama 
i na vježbalištu  JVP-a Grada Rijeke, 
vatrogasne postaje Vežica. Tijekom 
obuke, za polaznike su održana 
predavanja na temu Ustrojstvo 
zaštite od požara, Gorenje i gašenje, 
Protupožarna preventiva, Vatrogasne 
sprave i oprema, Tehnička služba u 
vatrogastvu, Vatrogasne taktike te 

Vatrogasne vježbe. U praktičnom dijelu  
programa  polaznici su se okušali i u 
nizu vatrogasnih vježbi i to: vježbama 
iz tehničke službe u vatrogastvu 
(izvlačenje unesrećene osobe iz vozila), 
vatrogasne taktike (požar podrumskog 
prostora), školskim vježbama u parteru 
te visinskim vježbama na vatrogasnom 
tornju i autoljestvi, prema vatrogasnom 
vježbovniku. Stečena znanja i vještine 
polaznici su vješto primijenili na 
završnome ispitu koji se sastojao od 

bila iznimno kvalitetna pa će polaznici 
osposobljavanja predstavljati znatno 
pojačanje u svojim DVD-ovima. Program 
je pohađalo čak osam polaznica. Prema 
riječima voditelja obuke Daria Gauša, u 
svladavanju svih vatrogasnih zadataka 
i vježbi one nisu nimalo zaostajale za 
svojim muškim kolegama pa zaslužuju 
posebnu pohvalu.

Inače, organiziranje osposobljavanja za 
stjecanje zvanja ispitanoga vatrogasca 
dio je redovite edukativne aktivnosti 
koja se iz godine u godinu provodi pod 
okriljem VZ PGŽ-a. Osposobljavanja se 
provode prema potrebi, u pravilu barem 
jednom na godinu.

provjere teoretskoga znanja i praktične 
vježbe. Pravo na ispit, temeljem 
redovitog pohađanja osposobljavanja, 
steklo je 29 kandidata. Zahvaljujući 
pokazanom teorijskom i praktičnom 
znanju, ocjenjivačka je komisija imala 
lak posao i zadovoljstvo da svim ispitnim 
pristupnicima da zasluženu prolaznu 
ocjenu.

Prema pokazanim znanjima i vještinama, 
ovogodišnja je grupa, ističu instruktori, 

RUŽICA VUKOJA (DVD Crikvenica)
Ovaj je tečaj bio vrlo koristan i edukativan. Već sam 10 
godina članica DVD-a Crikvenica, ali mislim da ću sada, 
sa znanjem i vještinama koje sam ovdje stekla, moći puno 
kvalitetnije sudjelovati u radu Društva. Do sada sam, naime, 
prošla jedino obuku za vatrogasnu mladež, a ovo je bilo 
nešto puno ozbiljnije i korisnije.   

MANUELA LEŠIĆ (DVD Klana)
Na tečaj sam se prijavila jer želim napredovati, stjecati nova 
znanja i iskustva, a to smo na ovom tečaju i dobili. Predavači 
su nam na zanimljiv način prezentirali puno novih informacija 
pa nije bilo problema u njihovom usvajanju. Veseli me što 
je tečaj pohađalo i puno cura. Dokazale smo da i za nas ima 
mjesta u vatrogastvu te da uz odgovarajuću obuku, možemo 
postići sve što i dečki. Sve u svemu, ovo je bilo jedno jako 
pozitivno iskustvo za mene.
     

U VZ PGŽ-u 29 novih vatrogasaca

Priprema za praktične vježbe

Sveobuhvatne pripreme za ispit

Vježba na vatrogasnom tornju
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Nacionalni seminar za suce 
i voditelje mladeži
S redinom ožujka u organizaciji 

HVZ-a i Vatrogasne zajednice 
Grada Sveti Ivan Zelina održan je 

seminar na temu Mladi na vatrogasnim 
natjecanjima.

Skupu su nazočili treneri i voditelji 
natjecateljskih  ekipa  djece,  mladeži  
i  seniora, članovi povjerenstava za 
natjecanja područnih i županijskih  
vatrogasnih zajednica. Vatrogasnu 
zajednicu PGŽ-a predstavljali su Renata 
Topolovec - predsjednica Savjeta 
vatrogasne mladeži, Nenad Pleše - 
predsjednik Povjerenstva, Zoran Rački i 
Klaudijo Filčić - članovi Povjerenstva za 
natjecanja te članovi DVD-a Njivice. Predstavnici VZ PGŽ-a na seminaru

Seminar za voditelje mladeži VZ PGŽ-a
U organizaciji Savjeta za vatrogasnu 

mladež i Komisije za natjecanja 
VZ PGŽ-a u Lovranu je  održan 

seminar za voditelje vatrogasne mladeži. 
Seminaru je prisustvovalo 52 voditelja 
djece i mladeži iz 22 društva s područja 
PGŽ-a. Na seminaru je obrađena tema 
Pristup radu s djecom predškolske 
i rane školske dobi. U praktičnom 
dijelu seminara posebna je pozornost 
posvećena izmjenama i  dopunama 
Pravilnika za natjecanja vatrogasne 
mladeži.
Seminar su vodili Nenad Pleše, 
predsjednik komisije za natjecanja VZ 

Osposobljavanje vatrogasne mladeži DVD-a Sušak

PGŽ-a i Renata Topolovec, predsjednica 
Savjeta za vatrogasnu mladež VZ PGŽ-
a uz pomoć sudaca i predavača Zorana 

Račkog,  Klaudija Filčića i Katarine 
Turković – Gulin.
Domaćin susreta bio je DVD Lovran. 
           Velibor Topolovec

P otkraj ožujka u DVD-u Sušak 
održano je završno dvodnevno 
osposobljavanje  za vatrogasnu 

mladež kojem je pristupilo tridesetero 
djece i mladeži. Ispit su najprije polagali 

oni najmlađi, djeca u kategoriji od 6 
do 12 godina, njih dvanaestero. Svrha 
je tečaja bila  približiti im osnove 
vatrogastva i pripremiti ih za budući rad 
u društvu. Tečaj za djecu proveden je u 

Na seminaru su treneri ekipa predstavili 
svoj način rada koji je obuhvatio 
kombinaciju kondicijskih priprema i 
vatrogasnih vježbi. Sudionici skupa 
imali su priliku, kroz druženje i razmjenu 
iskustava, upoznati nove mogućnosti 
priprema natjecateljskih ekipa, koje 
su u konačnici rezultirale solidnim 
postignućima na lokanim, nacionalnim 
i međunarodnim vatrogasnim 
natjecanjima.  

Nakon seminara organiziran je 
odlazak na Memorijal Milana Pažiča, 
međunarodno natjecanje u spajanju 
usisnih vodova u sportskoj dvorani.
       
               Klaudijo Filčić

suradnji s GVZ-om Rijeka, a u cijelosti su 
ga održali voditelji mladeži DVD-a Sušak. 
Završni ispit pratili su i predsjednik GVZ-
a Rijeka Stjepan Brljak te predsjednik 
DVD-a Sušak Vladimir Horvat.

Sukladno Pravilniku za osposobljavanje 
mladeži, vatrogasna je mladež DVD-a 
Sušak tečaj pohađala tijekom cijele zime, 
također pod okriljem VZ PGŽ-a i njegova 
Savjeta vatrogasne mladeži i uz vodstvo 
voditelja mladeži iz DVD-a Sušak i pomoć 
operativnih članova Društva. Tečaju 
je pristupilo 18 pripadnika vatrogasne 
mladeži (11 muških i 7 ženskih). Završni 
ispit pratila je i predsjednica Savjeta 
vatrogasne mladeži VZ PGŽ-a  Renata  
Topolovec koja je tom prilikom izrazila 
zadovoljstvo viđenim jer su ispit položili 
svi polaznici tečaja, pokazavši pri tom 
zavidno teorijsko i praktično znanje. 

Najmlađi polaznici tečaja Mladež DVD-a Sušak nakon položenog ispita
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Vježbe

Kakvo je stanje u vatrogastvu Delnica 
(kadrovi, oprema,vozila, suradnja 
dobrovoljaca i profesionalaca…)?

- Stanje u vatrogastvu Delnica apsolutno 
je zadovoljavajuće, zahvaljujući prije 
svega izvrsnim ljudskim resursima – 
kadrovima koji su potpuno osposobljeni, 
uvježbani i odmalena u postrojbama, 
kako DVD-a tako i Javne vatrogasne 
postrojbe. Oprema se već prema 
procjeni samih djelatnika DVD-a i JVP-a 
obnavlja i pokušava održati u najboljem 
stanju, a što se tiče voznoga parka, tu 
su im na raspolaganju najmodernija 
vozila nabavljena u posljednjih pet-šest 
godina (do tog vremena su imali vozila 
stara preko 20,30 godina). Suradnja 
DVD-a Delnice i JVP-a Delnice potpuno 
je zadovoljavajuća jer je većina ljudi iz 
JVP-a potekla iz DVD-a koji im je pružio 
kompletnu obuku i prenio znanje koje 
sada koriste za mirniji san svih nas u 
Gorskome kotaru.

Jeste li zadovoljni suradnjom koju Grad 
Delnice ostvaruje s predstavnicima 
vatrogasne struke?

- Apsolutno smo zadovoljni, imamo stalne 
kontakte i dogovore i to s ravnateljem, 
Upravnim vijećem i velikim dijelom 
članstva DVD-a i JVP-a.

Kako se Grad Delnice nosi s  recesijom 
i je li to utjecalo na izdvajanja za 
vatrogastvo? Koliko ste ove godine 
planirali sredstava za vatrogastvo i da 
li ona prelaze zakonske obveze?

- Pa, recesija je svima sjela za vrat, a 
kod nas je još specifičnija jer nas je ove 
godine zbog velikih količina snijega 
zima bacila u financijsku nepriliku, ali 
to se nije osjetilo na izdavanjima za 
vatrogastvo jer sve što dogovorimo, i 
izvršimo na obostrano zadovoljstvo. 
Ove godine smo planirali za vatrogastvo 
1.275.000,00 kuna što je svakako više 
nego što propisuju zakonske obveze.

U svakoj je struci važno, a u vatrogastvu 
posebno, neprekidno se usavršavati. 
S obzirom na relativno mali broj 
vatrogasaca i njihovu dislociranost 
u odnosu na druge profesionalne 
postrojbe, delnički se vatrogasci 
uglavnom moraju pouzdati sami u 
sebe pa bi morali biti svestrani i široko 
educirani. Zato je  osobito važno 
ulagati u njihovo usavršavanje. Jesu 
li ove godine planirana namjenska 
sredstva za to i u kojem iznosu? Gdje se 

MARIJAN PLEŠE, gradonačelnik Delnica:

Delnice imaju elitne vatrogasce
obučavaju delnički 
vatrogasci i tko su 
im instruktori?

- Sredstva koja se 
planiraju za obuku 
vatrogasaca dolaze 
iz redovitih sredstava 
koje Grad uplaćuje 
za djelatnost vatro-
gastva u Delnicama, 
a instruktori koji 
obučavaju naše 
ljude su iz  JVP-a 
Rijeka, a obučava ih 
i zapovjedni kadar 
JVP-a Delnice, 
a i Postrojba za 
specijalna djelovanja 
iz Delnica (HV) 
također za naše 
vatrogasce provodi 
treninge  spašavanja 
i intervencija na visinama i u podzemlju.

Prema vašem mišljenju na čemu 
još treba poraditi, koje nedostatke 
uočavate?

- Nedostaci u kadrovima, tehnici i 
obučenosti praktički u našim postrojbama 
(DVD-u i JVP-u) ne postoje, jedino je u 
JVP-u problem manjak ljudi. Broj novih 
uposlenika još nismo odredili, no, već 
godinu dana radimo na tome kako 
bismo i taj problem riješili i tako povećali 
učinkovitost naših vatrogasaca.  

Na području Grada Delnice  djeluje i 
najstariji DVD u Županiji s tradicijom 
od 135 godina. To govori o dugoj 
tradiciji vatrogastva u delničkome 
kraju, ali samo po sebi nije jamac 
uspjeha, zar ne? 

- Tradicija nije sama po sebi jamac 
uspjeha, to je logično i apsolutno točno, 
ali DVD Delnice dobro radi i ulaže 
puno brige i pažnje u mlade kadrove 
da jednostavno nema šanse da se ta 
nit i poveznica koja  je isprepletena s 
tradicijskom ljubavlju prema vatrogastvu 
prekine, ugasi ili da se zanimanje 
smanji.

Što se pak JVP-a Delnice tiče, 
na njegovom je čelu posljednjih 
godinu-dvije ravnatelj. Što ste dobili 
uvođenjem te funkcije koja baš i nije 
uobičajena ni za puno veće javne 
vatrogasne postrojbe?

- Ravnatelj JVP-a Delnice, Livio Andlar, 

pravi je pokretač svih akcija koje 
nadilaze ono što je nekim zakonskim 
okvirima dogovoreno tako da je svojim 
autoritetom, znanjem, iskustvom i 
zalaganjem potpuno preokrenuo 
mišljenje i novčane tijekove koji su 
neko vrijeme vladali u Gradu Delnicama 
naspram vatrogastva, a također je otvorio 
vrata suradnje svim udrugama Grada 
Delnica pa su vatrogasci postali oslonac 
svima nama. Postali smo svjesniji kako 
u svojoj sredini imamo super uvježbane 
i izučene mlade ljude koji svojim 
djelovanjem ne zadovoljavaju samo 
interese vatrogastva, već i šire društvene 
zajednice. Uvođenjem funkcije ravnatelja 
na neki smo način dali i priznanje Liviu 
Andlaru, ali i svim vatrogascima  koji 
djeluju na području Grada Delnica.

Na kraju uvijek idu pohvale. Po čemu 
to delnički vatrogasci zaslužuju riječi 
hvale?

- Lista je poduža, ali tu je prije svega 
njihov kontinuitet, učinkovitost i stručnost 
u izvršavanju svih radnih obaveza, 
intervencija, odnos prema materijalnim 
sredstvima, briga za sve udruge u Gradu 
Delnicama,  rad s mladeži, organizacija 
memorijalnih svečanosti i natjecanja, 
odnos i briga prema svim naraštajima 
stanovnika Grada Delnica. Na naše se 
vatrogasce možemo u svakom trenutku 
osloniti znajući da će traženo biti izvršeno. 
Naposljetku, njihovo znanje, vještina, 
uvježbanost i privrženost poslu najbolje 
su jamstvo građanima Grada Delnica da 
mogu biti bezbrižni dok u svojoj blizini 
imaju takvu elitnu postrojbu.

S redinom svibnja u Rijeci na Trgu 111. brigade i Gatu Karoline Riječke 
održana je pokazna vježba spašavanja i gašenja požara. Riječ je o 
tradicionalnoj vježbi koju svake godine u svibnju, mjesecu zaštite od 

požara, organizira VZ PGŽ.U združenoj vježbi sudjelovali su vatrogasci 
JVP-a Grada Rijeke, Opatije i Krka, DVD-a Sušak i Drenova, GSS Rijeka, 
PUGG, Dezinsekcija Rijeka, JPS, UHPM Rijeka, aktivisti Crvenoga križa te 
djelatnici tvrtke TTS Team. Vatrogasni dio vježbe imao je za cilj pokazati 
operativno-tehničke mogućnosti djelovanja vatrogasnih postrojbi Rijeke, 
Opatije i Krka u situacijama istovremenog spašavanja ugroženih i 
povrijeđenih osoba, gašenja požara te saniranja kemijskog akcidenta.

Prvi dio vježbe bio je u zgradi Euroherca, u kojoj je, prema taktičkoj 
pretpostavci, na 2. katu izbio požar. Na krovu zgrade četiri su osobe, od 
kojih je jedna teško ozlijeđena i bez svijesti. Dvije osobe su na balkonu 
i čekaju evakuaciju. Istodobno, pri pokušaju brzog spuštanja po fasadi 
zgrade uz pomoć užeta i alpinističkog pojasa, perač prozora se teško 
ozlijedio i bez svijesti visi na užetu.
Na Gatu Karoline Riječke došlo je pak do prometne nesreće u kojoj je 
sudjelovao autobus, osobno vozilo i cisterna za prijevoz opasnih tvari, dok 
je drugo osobno vozilo prilikom nesreće sletjelo u more. U prikliještenom 
osobnom vozilu na cesti dvije su osobe teško povrijeđene i bez svijesti. 
Na cisterni je probijen plašt te sadržaj nekontrolirano istječe u more.

Brzom i uigranom intervencijom vatrogasnih snaga sve su zadaće 
uspješno i na vrijeme riješene, a vježbu je, tradicionalno, pratio i velik broj 
Riječana. 

Pokazna vježba spašavanja, gašenja požara 
i saniranja kemijskog akcidenta u prometu

S užeta spašen perač prozora, 
osobe s balkona spašene skokom 
na uskočni zračni jastuk

Teško povrijeđena osoba s krova zgrade spoštena 
nosilima na košari platforme Saniranje istjecanja opasne tvari

Izvlačenje povrijeđene osobe iz osobnog automobila Izvlačenje vozila iz mora
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Svake godine riječki 
JVP organizira vježbu 
gašenja požara 

visokoga objekta sa svrhom 
provjere operativno-
taktičkih sposobnosti 
profesionalnih vatrogasnih 
postrojbi  pa je tako bilo i 
potkraj prošle godine na 
vježbi u Ulici Ante Kovačića 
u Rijeci. S obzirom na 
činjenicu da upravo Rijeka 
ima najviše visokih objekata 
po četvornome kilometru 
u Hrvatskoj, logično je da 

se već petu godinu za redom redovito 
provode takve vježbe jer visoki objekti 
predstavljaju područje od posebnoga 
interesa za riječku vatrogasnu službu. 
U prosinačkoj vježbi koja je trajala četiri 
dana, okušale su se sve četiri smjene 
riječkoga JVP-a, a dva su im se dana 
pridružili i vatrogasci JVP-a Opatije.

Prema taktičkoj zamisli Sanjina Blaževića, 
pomoćnika zapovjednika JVP-a Grada 
Rijeke zaduženog za operativu, požar 
je izbio u jutarnjim satima u neboderu u 

Pored vježbi gašenja požara visokih objekata, pripadnici JVP-a Grada Rijeke redovito 
provode i vježbe spašavanja i evakuacije na gospodarskim subjektima u gradu Rijeci, 
koji, sukladno, zakonskim propisima, takve vježbe moraju provoditi najmanje jednom 
na godinu. Sukladno tome, održana je vježba spašavanja i evakuacije iz zgrade 
Elektroprimorja u Rijeci, pri čemu je vježbano gašenje požara ventilacijskoga sklopa te 
spašavanja ljudi pomoću auto-ljestvi i zračnoga jastuka. 
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Ulici Ante Kovačića koji ima 22 kata, 84 
stana, 300 stanara, dva lifta, ne i požarni. 
Točna lokacija požara, koji je prouzročila 
neispravna električna grijalica, bila je 
soba za dnevni boravak u stanu na 
20. katu zgrade. Nakon što su stanari 

dojavili u Operativni centar JVP-a Grada 
Rijeke informaciju o požaru, na mjesto 
događaja upućeno je navalno vozilo, 
auto-ljestva, autocisterna i zapovjedno 
vozilo. U međuvremenu se požar proširio 
na 21. kat pa je zapovjednik smjene po 
dolasku na intervenciju zatražio dodatne 
snage te na mjesto požara stižu još dva 
navalna vozila. 

Vatrogasne snage potom su 
raspodijeljene na zadatke: pregled 
suhog hidrantskog voda, podizanje 
vertikale visokoga pritiska na 20. kat te 
uspostava dva „C“ mlaza za dobivanje 
komprimirane pjene. Istodobno, podiže 
se i vertikala visokoga pritiska na 21. kat 
te uspostavlja jedan mlaz vode na tom 
katu. Za dolazak do 20. kata na kojemu 
je izbio požar koristilo se unutarnje 
stubište. Sve su se vertikale dizale sa 
zapadne strane objekta uz požarno 
stubište, kao i mlazevi koji su korišteni 
isključivo na krovu stambene zgrade.

Cilj je vježbe, pored provjere operativne 
spremnosti JVP-a Grada Rijeke i Opatije, 
bio i upoznavanje s visokim objektima u 
gradu Rijeci te sagledavanje mogućnosti 
rada auto-ljestve.

Vježbe spašavanja i evakuacije – također dio redovitih aktivnosti

Vježba u Zračnoj luci Rijeka
Spasilačko-vatrogasna služba Zračne luke Rijeka,  JVP-

i Krka, Rijeke i Crikvenice, DVD-ovi Njivice, Dobrinj, 
Crikvenica, Drenova i Rijeka, aerodromska policija, HMP 

Doma zdravlja Krk i TTS Team (specijalizirana tvrtka za pomoć 
u nesrećama) – ukupno 105  ljudi, 14 vatrogasnih vozila, 
dva vozila HPM –a i četiri zapovjedna vozila sudjelovalo je 
u spasilačko-vatrogasnoj vježbi koja je sredinom svibnja 
održana u Zračnoj luci Rijeka. 

Prema zamišljenom scenariju, Zračna luka zaprima dojavu 
da je na zrakoplovu Boeing 737 došlo do požara na lijevom 
motoru te da mora prinudno sletjeti na Krk. Nakon 10 minuta, 
zrakoplov slijeće, dodatno se oštećuje te izbija požar na 
desnom motoru. U zrakoplovu je 30 putnika, pet članova 
posade i 5000 l goriva (za potrebe vježbe umjesto aviona 
korišten je autobus).

Svrha je vježbe bila utvrditi spremnost spasilačkih, vatrogasnih 
i drugih interventnih službi pri tako zahtjevnoj intervenciji 
te provjeriti realno vrijeme u kojem Spasilačko-vatrogasna 
služba Zračne luke, u slučaju stvarne nesreće, može očekivati 
pomoć vatrogasnih postrojbi iz okruženja. Pokazalo se da su 
prvi, za svega 19 minuta, u pomoć pristigli vatrogasci JVP-a 
Krk, minutu kasnije pripadnici JVP-a Crikvenica, dok su riječke 
snage stigle za 30 minuta.

Prema riječima Gorana Grubišića, zapovjednika Spasilačko-
vatrogasne postrojbe Zračne luke, vježba je uspjela, a jedini 
je uočeni nedostatak bila slaba komunikacija zbog nedostatka 
aparata za radio-vezu.

Vježba na Marku Polu
Riječki su vatrogasci sudjelovali i u vježbi sigurnosne zaštite 
broda, tj vježbi gašenja brodskoga požara koja je, uz vježbe 
napuštanja broda, spašavanja čovjeka iz mora i vježbu sanacije 
onečišćenja mora, na Marku Polu održana 31. svibnja,  unatoč 
jakoj kiši i vjetru. 
Svoj su dio posla riječki profesionalci odradili brzo i kvalitetno, 
a spomenute su vježbe pokazale visok stupanj pripravnosti i 
ostalih službi koje su u njima sudjelovale. Kako je tom prilikom 
naglašeno, prošle godine na području Lučke kapetanije Rijeka nije 
bilo smrtnih stradavanja u pomorskim nezgodama, a spomenuta 
vježba treba pridonijeti nastojanju da se takav rezultat ponovi i 
ove godine.
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Obljetnice

Svečano i ponosno za 60. rođendan DVD-a 
Novi Vinodolski
P otkraj 2009. godine obilježeno je 

60 godina uspješnoga djelovanja 
DVD-a Novi Vinodolski. U sklopu 

proslave otvorena je izložba fotografija 
iz arhive Društva, održana misa za 
preminule i poginule članove Društva, 
a vatrogasce je primio i gradonačelnik 
Novog Vinodolskog Oleg Butković.

	DVD Novi Vinodolski osnovan je 13. svibnja 1949. godine, a na 
osnivačkoj sjednici u njega se učlanilo 29 građana. Prvi je predsjednik 
Društva bio Josip Ježić, tajnik Anton Pišćulić, a zapovjednik Petar 
Petrinović

	nakon svega deset godina, Društvo ima 200 članova

	1956. godine izgrađen je vatrogasni dom

	60-ih godina Društvo je najbrojnije, pod njegovim okriljem djeluju 
brojne sekcije, pojačana su ulaganja u vatrogasnu opremu

	1976. godine u Društvu se zapošljavaju prvi profesionalni djelatnici 
(zapovjednik, tajnik i vozač)

	1977. godine u Društvu se rađa izniman naraštaj mladeži čiji pripadnici 
danas čine jezgru DVD-a

	tijekom Domovinskoga rata mnogi pripadnici DVD-a odlaze na bojište. 
Njih 14 danas ima Spomenice Domovinskoga rata

	nakon Domovinskoga rata Društvo doživljava nagli uspon, a uz potporu 
Grada Novog Vinodolskog pretvara se u jak i dobro opremljen DVD. 
Pokretanjem kampa vatrogasne mladeži, Društvo dobiva dodatnu 
važnost i u državnim razmjerima

	danas DVD Novi Vinodolski ima 132 člana, opremljen je sa šest vozila 
i znatnom količinom vatrogasne opreme. Uspješno odgovara na sve 
izazove. Primjerice, u posljednjih pet godina Društvo je imalo više od 
700 intervencija na području Grada, a 26 je puta interveniralo i izvan 
područja svojega djelovanja

	za svoj rad Društvo je dobilo brojna priznanja, među ostalim i srebrnu 
vatrogasnu medalju VZPGŽ-a, zlatnu vatrogasnu medalju HVZ-a 
(za poseban doprinos razvoju vatrogastva), nagradu Grada Novog 
Vinodolskog (2000. god.) za iznimna dostignuća u zaštiti ljudskih života 
i materijalnih dobara, a 2008. Grad Novi Vinodolski godišnju je nagradu 
dodijelio i mladeži DVD-a za iznimna natjecateljska postignuća

Na svečanoj sjednici održanoj u Domu 
kulture, mnogobrojni su uzvanici imali 
prilike čuti i tonski zapis u kojemu se Milan 
Deranja, jedan od  osnivača društva, 
prisjetio 1949. godine kako je osnovan 
DVD Novi Vinodolski. O bogatoj povijesti 
Društva potom je govorio i njegov tajnik 
Velibor Topolovec. 

Čestitajući članovima društva na jubileju 
i zahvalivši se na svemu što čine za grad 
Novi Vinodolski, gradonačelnik Butković 
pohvalio je DVD Novi Vinodolski kao 
najbolju i najorganiziraniju udrugu u 
gradu. 

Povijest Društva – svjedočanstvo velikih postignuća
Godine 2003. i 2004. ostat će upamćene po prvim natjecateljskim 
uspjesima DVD-a Novi Vinodolski. Njegove dvije ekipe osvojile su 
prva mjesta na županijskim natjecanjima u Rijeci i Cresu te se po prvi 
puta plasirale ne državno natjecanje. Nakon toga zaredali su vrhunski 
rezultati pa je do sada DVD Novi Vinodolski tri puta bio seniorski 
prvak PGŽ-a, četiri puta prvak PGŽ-a u kategoriji muške mladeži i 
isto toliko puta u kategoriji ženske mladeži. Osvojena su i brojna prva 
mjesta na raznim memorijalnim natjecanjima diljem Hrvatske pa je 
tako u posljednjih osam godina DVD Novi Vinodolski osvojio čak 
72 pehara!

Sportski uspjesi DVD-a Novi Vinodolski

Na svečanosti su uručena i najviša odlikovanja zaslužnim članovima 
društva. Odlikovanje za posebne zasluge dobio je dugogodišnji 
zapovjednik i aktualni predsjednik DVD-a Želimir Butorac, a  zlatnu 
vatrogasnu medalju Ivan Karlović. Zlatne plamenice primili su Milan 
Krpan, Josip Tus, Nikica Piškulić, Marko Deranja i Velibor Topolovec, 
srebrne medalje uručene su Zoranu Maričiću i Renati Topolovec, a 
srebrne plamenice Borisu Rečanu, Mateju Nižetiću, Igoru Babaiću, 
Denisu Maričiću, Davoru Doriću i Franji Piškuliću. Spomenice za 30 
godina aktivnog rada primili su Josip Tus i Velibor Topolovec. DVD 
Novi Vinodolski posebnu nagradu dodijelio je gradonačelniku Olegu 
Butkoviću te osnivačima društva Milanu Deranji i Dragomiru Žaniću. 
Za počasnog člana proglašen je dugogodišnji donator društva Rajko 
Vukelić. Podijeljene su i prigodne zahvalnice zaslužnim institucijama 
i pojedincima. 

Čestitke uputio i Hinko Mance, predsjednik VZ PGŽ-a

Muška i ženska mladež – prvaci PGŽ-a 2003. i 2004.

U organizaciji VZ PGŽ-a, tridesetak 
je pripadnika vatrogasnih postrojbi 
s područja PGŽ-a, od čega ih 

je 13 bilo prvi put na takvoj vježbi,  
sudjelovalo u obuci i trenažnom ciklusu 
za intervencijske postrojbe. Obuka je 
održana na Grobničkom polju, a vodili 
su je instruktori DUZS-a Reno Marotti 
i Siniša Klečar uz pomoć pripadnika 
Hrvatskoga ratnog zrakoplovstva iz 
zrakoplovne baze u Divuljama te uz 

Uspješna obuka za intervencijske postrojbe

koordinaciju Borisa Kauzlarića u ime JVP-
a Grada Rijeke.  Riječ je o tradicionalnoj 
vježbi koja se održava gotovo svake 
godine, a cilj joj je uvježbati vatrogasce 
za desantiranje na požarom zahvaćeno 
područje iz lebdećega helikoptera uz 
pomoć užeta.
 

U 10:00 sati došlo je do požara kotla 
na loživo ulje u kotlovnici OŠ Klana. 
Požar se ubrzo  počeo širiti na 

hodnik u prizemlju u kojemu se nalaze 
dvije učionice te uredske prostorije. U 
školi je oglašen signal za požar pa su 
učenici evakuirani. U učionici u prizemlju 
ostao je jedan učenik koji je pri pokušaju 
napuštanja učionice slomio nogu. S 
njim je ostala učiteljica koja mu je pružila 
prvu pomoć. Ubrzo po dojavi o požaru, 
u školu su pristigli vatrogasci DVD-
a Klana i Škalnica, potom i pripadnici 

OŠ Klana: vježba evakuacije, 
gašenja požara i spašavanja

JVP-a Grada Rijeke. Požar je u kratkom 
vremenu stavljen pod kontrolu, a zatim 
i ugašen, dok je povrijeđeni učenik 
nosilima iznesen iz učionice.

Scenarij je ovo vježbe evakuacije, 
gašenja požara i spašavanja koja je 
potkraj svibnja održana u OŠ Klana. 
Time su vatrogasci Klane i Škalnice 
te JVP-a Grada Rijeke priveli kraju 
obilježavanje mjeseca zaštite od požara, 
tijekom kojega su se obavljale posljednje 
pripreme za požarnu sezonu. 

Uz vatrogasce, važnu ulogu u vježbi 
imali su i učenici. Predvođeni svojim 
nastavnicima, u kratkom vremenu po 
oglašavanju signala za požar, napustili su 
školsku zgradu te zauzeli svoje pozicije 
na zbornom mjestu predviđenom za 
takve situacije, u parku škole. Učenici 
su se uvjerili da su sigurni, ne samo uz 
vatrogasce, već i uz njihove nastavnike 
koji su  aparatima za početno gašenje 
demonstrirali gašenje požara.

Vježba je završena demonstracijom 
gašenja požara plinske boce te 
atraktivnim spuštanjem s vatrogasne 
auto-ljestve, s visine od 30 metara. 
Ova vježba ujedno predstavlja i nastavak 
vrlo dobre suradnje klanjske škole i 
vatrogasaca Općine Klana.

 Dario Gauš
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Natjecanja Natjecanja

9. državno natjecanje vatrogasne mladeži
Ekipe PGŽ-a u donjoj polovici tablice

N a 9. državnom natjecanju 
vatrogasne mladeži Republike 
Hrvatske, održanom sredinom 

svibnja u Šibeniku, sudjelovalo je 130 
ekipa (63 MM + 61 MŽ) iz 20 hrvatskih 
županija te nekoliko ekipa iz inozemstva 
(Austrije, Italije, Mađarske te Bosne i 
Hercegovine). Iz Primorsko-goranske 
županije nastupilo je sedam ekipa koje 
su ostvarile rezultate iznad 25. mjesta te 
se tako plasirale u donji dio tablice. Od 
ekipa muške mladeži, DVD Skrad zauzeo 
je 27. mjesto, DVD Delnice 28. mjesto, a 
DVD Lokve 54. mjesto. Slično su prošle i 
cure pa je tako ekipa DVD-a Ravna Gora 
osvojila 26. mjesto, DVD Novi Vinodolski 
zauzeo je  31. mjesto, DVD Prezid  43., a 
DVD Delnice  45. mjesto.

Iz VZ PGŽ-a na natjecanju su sudjelovali 
i vatrogasni suci Nenad Pleše (kontrolor 
vježbe), Ante Milković (glavni sudac na 
štafeti), Ivan Crnković (sudac 1), Zoran 
Rački (sudac 5), Velibor Topolovec (član 
prijemnog odbora), Klaudijo Filčić (član 
obračunskog odbora) i Arsen Petelin 
(rezervni sudac).

Predsjednik Odbora za natjecanja VZ 
PGŽ-a Nenad Pleše o postignutim 
rezultatima kaže: 

- Ove godine postigli smo osrednji 
rezultat, zapravo smo podbacili jer 
nemamo niti jednu zlatnu  ekipu, ali, to 
je naša realnost. Mi samo povremeno 
zabljesnemo,no, za bolje rezultate treba 
puno više vježbati. Pored toga, naše 
se ekipe više usmjeravaju na samu 

vatrogasnu vježbu, a zapostavljaju 
štafetu na kojoj se može dobiti puno 
bodova. U svakom slučaju, trebamo  
poraditi na intenzivnijim pripremama za 
sljedeće prvenstvo. Naš je cilj, uz malo 
sportske sreće, da barem dvije ekipe 
budu među prvih deset.

  Klaudijo Filčić

5. Istrski tek poklicnih gasilcev
Slovenci najbolji u apsolutnoj kategoriji, 

Hrvati u najmasovnijoj
Na utrci je sudjelovalo 60-ak 
natjecatelja iz Slovenije i Hrvatske. 
Najbolji uspjeh među Hrvatima 
postigli su David Marot (JVP 
Grada Rijeke) i Oliver Senčić (JVP 
Opatija).  

Gotovo 60 natjecatelja iz Slovenije 
i Hrvatske sudjelovalo je na 5. 
međunarodnoj utrci vatrogasaca koja 
je u organizaciji Gasilske brigade Kopar 
potkraj travnja održana u Sloveniji, u 
dolini rijeke Dragonje.

Utrke su se održale na makadamskoj 
stazi dugoj osam kilometara i po idealnim 
vremenskim uvjetima (poluoblačno 
vrijeme uz 17 Celzijevih stupnjeva) 

koji su očito pogodovali trkačima pa je 
srušen i rekord staze!

Na 5. Istrski tek poklicnih gasilcev prijavilo 
se 58 natjecatelja iz osam slovenskih 
profesionalnih vatrogasnih postrojbi 
(Celje, Jesenice, Koper, Ljubljana, 
Maribor, Nova Gorica, Trbovlje i Sežana 
), jedne industrijske profesionalne  
postrojbe (Helios Domžale) te tri 
profesionalne vatrogasne postrojbe iz 
Hrvatske (Rijeka, Opatija i Umag).

Iz JVP-a Grada Rijeke nastupili su: David 
Marot, Kristijan Brmalj, Anto Radić,Vlado 
Špehar i Roland Frlan, dok je Dino 
Škamo bio njihov logističar. Iz JVP-a 
Opatija natjecali su se Mladen Šćulac, 
Rene Rajmond Gulin, Oliver Senčić, 
Marko Frolja, Zoran Laslavić i Zoran 
Perišić, dok su boje JVP-a Umag branili 
Boris Milić, Elvis Villanovich, Roberto 
Jurlina i Đani Golčić.

Natjecalo se u četiri dobne skupine te 
apsolutnoj kategoriji. Hrvatski su se 
trkači posebno iskazali u trećoj dobnoj 
skupini (38-47 god.) u kojoj je bila i 
najveća konkurencija. Tako je      prvo 
mjesto i zlatna medalja u toj kategoriji 
pripala djelatniku JVP-a Grada Rijeke 
Davidu Marotu s ostvarenim vremenom 
27.15.04, dok je treće mjesto i brončana 

medalja pripala djelatniku JVP-a Opatija 
Oliveru Senčiću, s vremenom 32.12.02.

Apsolutni pobjednik utrke i novi 
rekorder staze je djelatnik profesionalne 
vatrogasne postrojbe iz Ljubljane Anton 
Vode s ostvarenim vremenom 26.29.09., 
dok je David Marot, osvajač zlatne 
medalje u svojoj dobnoj kategoriji, u 
apsolutnoj kategoriji bio izvrstan treći.

Na kraju napomenimo da su svi 
natjecatelji iz Hrvatske pohvalili 
cjelokupnu organizaciju te iskazali svoje 
zahvale na pruženom gostoprimstvu. 
Istodobno, oni su najavili i svoj dolazak 
na 6. Istrski tek na kojemu će svojim 
prijateljima i kolegama iz Slovenije 
pokušati oduzeti zlato u apsolutnoj 
kategoriji.
   

Dino Škamo

DVD Kraljevica ponovno darovao 
dječju bolnicu Kantrida

Zahvaljujući inicijativi DVD-a Kraljevica, 
Odjelu za hematoonkologiju Dječje 
bolnice Kantrida doniran je vrijedan 

uređaj - monitor za praćenje vitalnih 
životnih funkcija malih bolesnika, 
oboljelih od malignih bolesti. Aparat 
vrijedan 36 tisuća kuna pročelnici 
Odjela  prof.dr. Jeleni Roganović 
predao je zapovjednik DVD-a Kraljevica 
Aleksandar Kružić, dok su mali pacijenti 
dobili slikovnice, bojanke, dječje igrice i 
drugu didaktičku opremu.
Novac za kupnju aparata i prigodnih 
poklona prikupljen je od kotizacija 
natjecateljskih ekipa i sponzorskih uplata 
na humanitarnom malonogometnom 
turniru Heroji Kornata, koji DVD Kraljevica, 
u suradnju s Malonogometnim klubom 
Gutman&Zeke, organizira u spomen na 
tragično stradale vatrogasce u požaru 
na Kornatima. 

Zahvalivši na poklonima, prof.dr.  
Roganović naglasila je kako teška 
onkološka terapija kod malih bolesnika 
može ugroziti njihove vitalne funkcije, a 
dobiveni će aparat na takve komplikacije 
pravovremeno upozoriti.

Podsjetimo, malonogometni turnir 
Heroji Kornata dosad je održan tri 
puta, a na njemu je prikupljeno više 
od 60 tisuća kuna.  Novac prikupljen 
prve godine uplaćen je na žiro-račun 
obitelji stradalih vatrogasaca, prošle 
su godine Odjelu za hematoonkologiju 
Dječje bolnice Kantrida kupljene dvije 
volumetrijske infuzijske pumpe kojima 
se olakšava kemoterapija, a ove aparat 

za praćenje životnih funkcija. Inače, 
na Odjelu za hematoonkologiju liječio 
se i Mario Ćurić, član DVD-a Kraljevica 
pa je to, kako je naglasio zapovjednik 
Kružić, kraljevičkim vatrogascima 
dodatni poticaj da sredstva prikupljena 
na sljedećem turniru također doniraju 
istom Odjelu jer mali bolesnici zaslužuju 
i najveću pomoć. 

Aleksandar  Kružić
Start utrke

Najbolji predstavnik Hrvatske David Marot (zlato i bronca)
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Gotovo 100 vatrogasaca iz DVD-ova 
Jasenak, Ogulin, Brinje, Otočac, 
Hrašće, Lopar i Novi Vinodolski 

okupilo se je na 1. susretu Alenovih 
prijatelja. Riječ je o sportskoj manifestaciji 
održanoj u povodu prve godišnjice 
prerane smrti Alena Blaževića, jednoga 
od najaktivnijih članova i djelatnika DVD-
a Novi Vinodolski. 

U sportskom djelu susreta, u dvorani 
OŠ Ivana Mažuranića održan je turnir u 
malom nogometu. Iako rezultati nisu bili 
primarni, kažimo da je najuspješnija bila 

Održan 1. susret Alenovih prijatelja

ekipa DVD-a Lopar koja je u finalnom 
susretu pobijedila ekipu DVD-a Brinje, 
dok je u susretu za treće mjesto domaćin 
DVD Novi Vinodolski bio uspješniji od 
DVD-a Jasenak.

Svim sudionicima susreta domaćin 
je darovao prigodne darove koje su 
im uručili predsjednik DVD-a Novi 
Vinodolski Želimir Butorac i sin pokojnog 
Alena, aktivi član DVD-a Danko Blažević. 
Prigodnim riječima prisutnima se obratio 
tajnik DVD-a Novi Vinodolski Velibor 
Topolovec te zahvalio na potpori za ovu 

hvalevrijednu manifestaciju.

U sklopu Susreta, predstavnici sudionika 
susreta položili su cvijeće i zapalili svijeće 
na groblju u Krmpotama, posljednjem 
počivalištu pokojnoga Alena.

Susret Alenovih prijatelja postat će 
tradicionalna manifestacija koju će 
svake godine organizirati drugi DVD. 
Tako će 2. susreti biti održani u Loparu, 
u veljači 2011. godine.
     

Velibor Topolovec

Izniman odaziv riječkih učenika na natječaj GVZ-a Rijeke
U organizaciji Gradske vatrogasne zajednice Rijeka i 

Odjela za odgoj i školstvo Grada Rijeke proveden 
je natječaj i dodijeljene nagrade za najuspješnije 

likovne i literarne radove učenika riječkih osnovnih škola 
na temu vatrogastva i 
zaštite od požara. Na 
natječaju je sudjelovalo 
17 riječkih osnovnih škola 
čiji su učenici prijavili 
ukupno 164 likovna i 48 
literarnih radova. Stručno 
je povjerenstvo najboljima 
dodijelilo priznanja, knjigu 
o povijesti vatrogastva te 
poklon bonove u iznosu od 
1000, 750 i 500 kuna koje 
mogu iskoristiti u riječkim 
knjižarama. 

U kategoriji literarnih radova 
učenika nižih razreda nagrade su osvojili Antonio Babić (OŠ 
Srdoči), Karla Ušljebrka (OŠ Podmurvice) i Vivien Knežević 
(SE Gelsi), dok su u višim razredima najbolji bili Ingrid Felker 
(OŠ Nikola Tesla), Ana Marija Cuculić (OŠ Ivana Zajca) i 
Nika Nikolac (OŠ Nikola Tesla).
U kategoriji likovnih radova učenika nižih razreda prvu 

nagradu zajednički su osvojili Sven Kirigin, Jakov Mioč, 
Pierre-Paulo Simčić, Ines Babić Marko Mrvoš i Tin Odović 
(OŠ Pećine), drugu nagradu dobili su Matija Šarić, Martina 
Dorić, Lucija Kučej i Kristijan Opatić (OŠ Vežica), a treću Ivan 

Benčić (OŠ Podmurvice). U višim 
razredima najbolji je bio Đorđe 
Dokmanović (OŠ Podmurvice), 
potom Ena Prispilović (OŠ 
Kantrida) te Dolores Medved (OŠ 
Fran Franković).

Projekt nagrađivanja osnovno-
školaca za njihove radove na 
temu vatrogastva pokrenut je 
prije četiri godine sa svrhom 
širenja svijesti o zaštiti od požara 
te popularizacije vatrogasne 
struke među učenicima, njihovim 
roditeljima i profesorima. Kako 
je na svečanosti u OŠ Fran 

Franković istaknuo zapovjednik JVP-a Grada Rijeke Hinko 
Mance, tim se projektom želi potaknuti djecu na razmišljanje 
o tome kako se zaštititi od vatre i, još važnije, spriječiti požare 
koje uzrokuje nepažnja i neznanje ljudi. - Ako ovaj projekt 
pridonese sprečavanju barem jednog požara, uspjeli smo, 
zaključio je Mance.

Sudionici Susreta

P otkraj svibnja u Vrbovskom je 
svečano obilježena 120. obljetnica 
toga društva i 100. obljetnica 

njihovoga puhačkog orkestra, a vrijedne 
je obljetnice VZ PGŽ iskoristio i za 
središnju proslavu mjeseca zaštite od 
požara.

Proslava 120. obljetnice DVD-a Vrbovsko 
bila je prigoda za prisjećanje na daleke 
početke, a prema izvješću predsjednika 
Društva Zdravka Mihelčića, sve je počelo 
21. lipnja 1890. godine kada je Društvo 
registrirano. Na početku Društvo je imalo 
osam penjača, 16 štrcara, šest čuvara, 
dva trubljara, 10 članova utemeljitelja 
i još četiri pored njih, a od opreme tri 
štrcaljke i četiri ljestve i četiri  komada 
razvalnoga oruđa. 

Intenzivan razvoj društva trajao je 
sve do početka Drugoga svjetskog 
rata, a Vrbovsko je postalo okosnica 
vatrogastva u okruženju. Stoga ne 

DVD Vrbovsko

120 godina DVD-a Vrbovsko i 100 godina 
puhačkoga orkestra – jubileji koji zaslužuju 
poštovanje

100. obljetnica puhačkoga orkestra
Puhački je orkestar pri DVD-
u Vrbovsko osnovan 1910. 
godine, a za njegov su razvoj 
osobito zaslužni kapelnici, 
posebno Emil Božičević, 
Franjo Mužević, Miko 
Gašparac, Juraj Šragalj, 
Marijan Gerić i Nikola 
Poljančić. Prije sedam 
godina pod okriljem orkestra 
pokreće se glazbena škola 
kao ogranak karlovačke 
glazbene škole. Godine 
učenja i vježbanje dovele su 
puhački orkestar na zavidnu 
razinu pa su ti glazbenici danas rado viđeni gosti na mnogim manifestacijama.
Proslava 100. obljetnice puhačkoga orkestra obogaćena je priznanjima koje su za 20 
godina rada dobili Šimun Dujmović, Željko Mužević, Anton Samsa i Nikola Kratofil.
Spomenimo i to da je od 1994. do 2004. u sklopu puhačkoga orkestra djelovala i sekcija 
mažoretkinja pod vodstvom prof. Gordane Gerić.

čudi da su tadašnji vatrogasni čelnici 
redom bili najugledniji stanovnici toga 
područja.

Ubrzo nakon Drugoga svjetskog rata, 
porušeni vatrogasni dom je obnovljen 
uz pomoć Šumarije Vrbovsko i Zemljišne 
zajednice. Društvo ima 60 članova, a 
pod okriljem Društva djeluje i sanitetsko 
odjeljenje u kojem se posebno ističu 
žene: Marica Šragalj, Boža Kvaternik, 
Dragica Štefanac, Stanka Brinjak, Katica 
Marinić, Branka Nachtigal, Vlatka Mufić, 

Dosadašnji čelnici 
DVD-a Vrbovsko
Mateo Kratofil, Anton Delak, Dragan 
Kušec, Matija Šragalj, dr. Juraj 
Volović, Viktor Heski, Matija Šragalj, 
Tomo Crnković, Matija Šragalj, 
Zlatko Šragalj, Zdravko Mihaljević, 
Mirko Bubaš, Petar Matešić, Mladen 
Vinski, Juraj Šragalj i Zdravko 
Mihelčić

Svečani mimohod

Svečanost u povodu 120 obljetnice DVD-a Vrbovsko

Nakon svečanosti izvedena je pokazna vježba
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 3. ekološka akcija SUB-EKO 2010. Opatija - biser Jadrana

Sudionika sve više, otpada sve manje
Obilježavajući blagdan Sv. Florijana, Dan vatrogastva RH 

i svibanj – mjesec zaštite od požara, u sklopu programa 
Opatija – zdravi grad i projekta Opatijo bajna, Opatijo 

sjajna, opatijski su vatrogasci, u suradnji sa Županijskom 
lučkom upravom – ispostava Opatija, treću godinu za redom 
organizirali eko-akciju čišćenja podmorja od krupnog otpada 
u kojoj je sudjelovalo rekordnih 116 vatrogasaca i njihovih 
prijatelja. Uz već tradicionalno čišćenje akvatorija opatijske 
luke,ove je godine akcija proširena i na područje lučice u 
susjednom Voloskom.

Ovogodišnja je novost i to što su se akciji, pored vatrogasaca, 
priključili i pripadnici drugih službi i udruga: MUP-a RH (Postaja 
pomorske policije Rijeka i Specijalna jedinica policije Rijeka), 
Lučke kapetanije – ispostave Opatija, Lučke uprave Opatija, 
DŠNM-a Volosko, ŠRK-a Ičići, KPA-a Kostrena, KPA-a 3. maj 
– Rijeka i Vaterpolskog kluba Opatija. Što se vatrogasnih 
snaga tiče, u čišćenju podmorja sudjelovali su pripadnici 
JVP-ova Opatija, Rijeka, Rovinj, Čakovec i Krapina, potom 
pripadnici DVD-ova Opatija, Bale, Žminj, Učka, Kras-Šapjane i 
Lovran, a zahvaljujući roniocima JZ-a Gasilske brigade Koper-
Capodistria, akcija je poprimila i međunarodne razmjere.

Na zadovoljstvo organizatora i svih sudionika čišćenja, rezultat 
ovogodišnje akcije bio je puno lošiji od dosadašnjih -  izvučene 
su znatno manje količine smeća, uglavnom boca, čaša i starih 
guma. To potvrđuje da akcija opatijskih vatrogasaca, pored 
ekološkog, ostvaruje i svoj drugi glavni cilj, onaj edukativni. 
Naime, akcijom se želi  potaknuti svijest o potrebi zaštite 

okoliša, utjecati na ponašanje građana i turista, poticati 
suradnju različitih udruga i ustanova te popularizirati 
vatrogasnu djelatnost.

Zapovjednici JVP-a Opatija i DVD-a Opatija – Mladen Šćulac 
i Rene-Raymond Gulin izrazili su zadovoljstvo pozitivnim 
reakcijama i sve masovnijem odazivu na akciju. Uz iskrenu 
zahvalu svim sudionicima, Šćulac i Gulin već su sve 
zainteresirane pozvali i na SUB-EKO 2011. koji će se održati 
u sklopu proslave velikoga jubileja - 125. obljetnice DVD-a 
Opatija.

Brifing na početku

Uron u opatijsko podmorje

Otpad prikupljen u Voloskom

Posljednji dogovor prije urona

U akciji i brodica Lučke kapetanije

DVD Vrbovsko danas je vrlo organizirana 
i cijenjena udruga koja, pored obavljanja 
redovitih vatrogasnih aktivnosti, rado 
pomaže i u svim drugim prigodama. 
Prepoznali su to i mnogi uglednici 
koji su na svečanosti u Domu kulture 
u Vrbovskom slavljenicima poželjeli 
puno uspjeha u daljnjem radu, a među 
njima i zamjenik predsjednika HVZ-
a Mijo Brlečić, županijski vatrogasni 
zapovjednik Slavko Gauš, načelnik 
Županjskoga centra 112 Branko 
Ljubanović, gradonačelnik Vrbovskog 
Željko Mirović te mnogi drugi. 

Poduzeće Vatropromet, 
distributer hidrauličke 

spasilačke opreme 
HOLMATRO, nudi u 

svojem programu opremu 
namijenjenu 

vatrogascima i civilnoj 
zaštiti.

Radi se o programu 
PowerShore kosnika, za 
spašavanje iz ruševina, 

koji je svojom 
upotrebljivošću i 

raznolikošću, a posebno 
jednostavnošću upotrebe, 

naišao na veliko 
odobravanje spasilaca 

koji sudjeluju u tim 
poslovima.

Za dodatne informacije 
slobodno nam se obratite.

OIB: 57189591567

Nagrade najzaslužnijima
Kako i priliči, svečana je sjednica 
iskorištena za dodjelu priznanja 
najzaslužnijim članovima DVD-
a Vrbovsko. Tako su podijeljene 
spomenice za 10 i 20 godina rada u 
vatrogastvu, dok je srebrnu vatrogasnu 
medalju dobio Tihomir Grgurić, a zlatne 
vatrogasne medalje dobili su Stanko 
Štefanac, Nikola Miljenović, Marijan 
Božić, Zdravko Mihelčić, Zvonimir 
Božić i Ivan Stranić. Nagrađen je i Juraj 
Rauker s priznanjem počasni vatrogasni 
časnik dok je Juraj Šragalj dobio najviše 
vatrogasno odlikovanje za posebne 
zasluge. 

Juraj Šragalj

Stanka Mance, Slava Ivanković i druge.
80-ih godina prošloga stoljeća posebni 
se napori ulažu na uređenje doma i 
nabavu opreme. DVD Vrbovsko, kao 
središnje društvo tadašnje općine 
Vrbovsko, oprema se modernim 
vozilima, nadograđuje se zapadno krilo 
vatrogasnoga doma.
Tijekom Domovinskoga rata razvoj 
društva se usporava jer mnogi članovi 

odlaze u rat kako bi obranili Domovinu. 

Nakon Domovinskoga rata Društvo 
ponovno jača, financijski i kadrovski. 
Organizirana je jezgra profesionalne 
postrojbe pod vodstvom Ivice Leša, 
potom Alena Glada i Dalibora Marekovića 
koji i danas vodi te vatrogasce. Istodobno, 
završeni su radovi na uređenju drugoga 
krila zgrade, uređena je i nova garaža 
te društvene prostorije. Intenziviran je 
rad s vatrogasnom mladeži pa ženska 
ekipa iz godine u godinu bilježi izvrsne 
rezultate. 

Zdravko Mihelčić, 
predsjednik DVD-a Vrbovsko
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DVD Bribir i DVD Rešetari potpisali Povelju o prijateljstvu
O ve zime na  8. redovnoj Skupština DVD-a Bribir, to 

je društvo s DVD-om Rešetari potpisalo Povelju o 
prijateljstvu i suradnji. Povelju su potpisali predsjednici 

društava Zdravko Kalafatić i Đuro Marčević, a supotpisali 
načelnici Općine Vinodolske i Općine Rešetari Ivica Crnić i 
Zlatko Aga.

To je druga Povelja o prijateljstvu koju je DVD Bribir potpisao 
s nekim vatrogasnim društvom, a prva je prije nekoliko 
godina potpisana s DVD-om Zakorenje iz Požeško-slavonske 
županije. Prema riječima tajnika Josipa Kalafatića, smisao tih 
inicijativa jest produbljivanje prijateljstava, bolja suradnja i 
razmjena iskustava.

Sljedeće godine DVD Bribir planira potpisati i treću Povelju 
o prijateljstvu i to s DVD-om Brestovac, također iz Požeško-
slavonske županije. Naime, u istoimeno je mjesto početkom 
19. stoljeća iselilo dvadesetak bribirskih obitelji pa njihovih 

Vice Beroš 50 godina u vatrogastvu
O ve godine navršava se punih 50 godina od kako je 1960. 

godine Vice Beroš postao član DVD-a Prezid. Vrijedan je 
to jubilej koji potvrđuje da vatrogastvo nije samo struka, 

već životna filozofija i  opredjeljenje.

Vice Beroš rođen je 12. veljače1930. godine u 
Zastražišću na otoku Hvaru. Rano je zaplovio 
Jadranskim morem kao mornar na teretnim 
brodovima. Godine 1959., kada su mnogi počeli 
iseljavati iz Prezida, nemirni duh doveo je Vicka u 
Gorski kotar, baš u maleno mjesto Prezid. Tu je 
osnovao obitelj, sa suprugom Josipom  podigao 
sina Tomislava i kćerku Vesnu. 

U DVD Prezid došao je 1960. godine. Zbog 
njegovog zanimanja za vatrogastvo i još više  želja 
da pomaže drugima, ubrzo postaje spremištar DVD-a. Taj je 
posao časno obavljano čak 35 godina! Redovito se odazivao 
na sve akcije DVD-a Prezid zbog čega je nagrađivan srebrnom 
i zlatnom  medaljom za požrtvovnost te spomenicama za 10, 
20, 30 i 40 godina rada u DVD-u.

Svoju je humanost i nesebičnost Vice potvrdio i kao dobrovoljni 
darivatelj krvi koju je dao čak 52 puta! Inače, radni je vijek 
proveo je u pilani ondašnjega DIP-a Čabar u Prezidu, potom 

u pilani Mlake u Prezidu, a zatim je do umirovljenja 
1989. godine radio u Brestu,  u pilani Marof u 
Sloveniji.

Danas, iako u poodmaklim godinama, naš Vicko  
ne propušta niti jedno druženje u DVD-u Prezid pa 
nas svojim dalmatinskim govorom i dalmatinskom 
pjesmom, po kojoj je poznat u širim vatrogasnim 
krugovima u Hrvatskoj i Sloveniji,  i dalje oduševljava. 
Kada sam ga jednom pitao: »Vice, zašto ne govoriš 
po prezidanski«, odgovorio mi  je:« Ja vas dobro 
razumim, a nadam se i vi mene, a ča ćeš više«. 

Takav je naš Vice: poseban, pun duha, neponovljiv. Takvoga 
smo s radošću prihvatili prije 50 godina. Takvoga danas 
držimo svojim i njime se s ponosom dičimo. Zaželimo mu još 
puno radosnih trenutaka u životu i DVD-u Prezid! 
       

Ivica Vrtar

Sportski susreti vatrogasaca iz Rijeke i okolice
DVD Sušak u svibnju je organizirao tradicionalne sportske 
susrete prijateljskih vatrogasnih društava iz riječkoga prstena 
čiji je cilj produbljivanje poznanstava, jačanje neformalnih veza 
i opuštanje od svakodnevnih, često vrlo stresnih poslovnih 
izazova. Običaj je da svake godine drugo društvo organizira 
susrete, ali se uvijek svi odazovu. Tako su i ove godine u 
sportskim nadmetanjima sudjelovali predstavnici JVP-a Grada 
Rijeke, Lovačkoga društva Kamenjarka te DVD-ova Sušak 
(Rijeka), Klana, Kastav, Halubjan (Viškovo), Škalnica, Opatija, 
Drenova i Lovran.
U boćarskome domu na Vežici  se boćalo, dok se u 
vatrogasnome domu kartalo briškulu i trešetu. Najviše 
boćarskoga znanja pokazali su članovi LD-a Kamenjarka i 
DVD-a Škalnica, dok su u kartama najbolji bili članovi DVD-a 
Sušak.
Nakon natjecanja priređen je i prigodni domjenak – roštilj za 
sve sudionike. 

Aleksandar Nemec

potomaka danas tamo ima mnogo. Eto prilike da se, 
zahvaljujući vatrogastvu, ojačaju veze s iseljenim Bribircima. 

Potpisivanje Povelje

Francusko veleposlanstvo pokrenulo tečaj 
francuskoga jezika za vatrogasce i policajce PGŽ-a

u taj program, Francusko veleposlanstvo 
želi pridonijeti olakšanoj komunikaciji tih 
službi prilikom kontakata s francuskim 
građanima. Pokretanje projekta 
potaknuto je i činjenicom da hrvatski 
vatrogasci i policajci često odlaze na 
inozemna usavršavanja, među ostalim 
i u Francusku, pa će hrvatska policija i 
vatrogastvo profitirati i u tom segmentu.

Predsjednik Vatrogasne zajednice 
PGŽ-a Hinko Mance istaknuo je da 
je Zajednica vrlo zainteresirana za 
taj projekt. – Mi puno ulažemo u 
usavršavanje naših kadrova, mnogi naši 
vatrogasci govore jedan ili dva strana 
jezika, ponajprije engleski i talijanski. 
Uspješno surađujemo i s francuskim 
kolegama što se ponajprije odnosi na 
razmjenu vatrogasnih časnika i stručna 
usavršavanja  zbog čega Zajednica rado 
prihvaća ponuđeni program, naglasio je 
Mance.

Tečaj pohađa petero vatrogasaca 
iz Rijeke i Opatije i to: Dario Gauš, 
Sanjin Blažević, Kristijan Brmalj, Rene-
Raymond Gulin i Marino Brnčić. Tečaj 

N a inicijativu Francuskoga 
veleposlanstva u Republici 
Hrvatskoj, ove je zime u Rijeci 

počeo prvi od četiri planirana tečaja 
francuskoga jezika za pripadnike 
vatrogasnih i policijskih snaga Primorsko-
goranske županije. Slični se tečajevi već 
nekoliko godina organiziraju u Zagrebu, 
a nakon Dubrovnika, Splita i Osijeka, 
Rijeka postaje četvrti regionalni centar 
u kojemu je  Francusko veleposlanstvo 
pokrenulo program učenja francuskoga 
jezika. 
Detalje projekta na sastanku u Rijeci 
dogovorili su Philippe Quilici, zamjenik 
atašea za unutarnje poslove pri 
Francuskome veleposlanstvu u RH i 
Jean Maiffredy, ataše za suradnju s 
predstavnicima Vatrogasne zajednice 
PGŽ-a i Policijske uprave primorsko-
goranske.

Kako je tom prilikom istaknuo Quilici, 
tečajeve francuskoga jezika svake 
godine polazi oko tisuću Hrvata koji po 
završetku dobivaju diplome, priznate 
u 120 zemalja svijeta. Uključivanjem 
pripadnika vatrogasnih i policijskih snaga 

je za polaznike besplatan, a financira ga 
Francusko veleposlanstvo. Nastava se 
održava dva puta na tjedan po dva sata 
(ukupno 70 sati), a završni će se ispit, 
kako je planirano, polagati ove jeseni. Po 
završetku tečaja polaznici bi trebali biti 
osposobljeni za osnovnu komunikaciju 
na francuskome jeziku. Kako je naglasio 
Quilici, cilj je da polaznici nakon 
početnoga, završe i ostala tri napredna 
tečaja što bi im osiguralo solidno 
komuniciranje na  francuskome jeziku. 

Podsjetimo, ministri unutarnjih poslova 
Republike Hrvatske i Republike 
Francuske još su potkraj 2007. godine 
potpisali sporazum o suradnji koji je 
stupio na snagu početkom 2008. čime 
je stvoren i pravni okvir za suradnju dviju 
država. Što se vatrogasne struke tiče, 
Francuska je već prepoznala Hrvatsku 
kao državu s najrazvijenijim vatrogasnim 
ustrojem u regiji te joj želi pomoći u 
preuzimanju uloge regionalnoga lidera 
na tom području. U tom smislu i projekt 
učenja francuskoga jezika, kao preduvjet 
bolje međunarodne komunikacije, može 
pridonijeti ostvarenju toga cilja. 
     
 

 Predstavnici Francuskoga veleposlanstva u VZ PGŽ-u
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In memorian

Vatrogasci PGŽ-a izgradili 6. križ na Kornatima

Osamdesetak pripadnika 
vatrogasnih postrojbi PGŽ-
a sredinom travnja, uz 

stručnu pomoć članova paške 
udruge Suhozid te kolega iz 
JVP-a Šibenik, DVD-a Tisno i VZ-
a Šibensko-kninske županije, 
izgradili su križ, šesti po redu, u 
spomen na Ivicu Crvelina, jednog 
od ukupno 12 žrtava kornatske 
tragedije  koja se dogodila 30. 
kolovoza 2007. godine. 

Prema zamisli zadarskoga 
arhitekta Nikole Bašića, za svakog 
je poginulog vatrogasca izgrađen 
jedan križ tehnikom suhozida, 
dugačak 25, a širok 15 metara. U 
gradnju križeva  utrošeno je oko 
400 prostornih metara kamena, 
a svi su nastali zahvaljujući 
nesebičnom dobrovoljnom radu 
vatrogasaca i njihovih prijatelja.

Dejan Crnković
Rođen je 28. kolovoza 1984. godine u Rijeci. Osnovnu 
školu pohađao je u Skradu, a u Moravicama je nakon 
srednjoškolskoga obrazovanja stekao zvanje tehničara za 
elektrostrojarstvo. Nakon završene srednje škole, zaposlio 
se na radnome mjestu zaštitara u poduzeću RVR u kojemu je 
radio do kraja svojega mladog života. U DVD Skrad se učlanio 

1993. godine. Isticao se marljivim radom i veseljem kojim je uvijek ispunjavao 
sve zadatke. Bio je  stalni član natjecateljske A ekipe s kojom je sudjelovao 
na  mnogim natjecanjima,  a na onom državnom, održanom u Osijeku 2004. 
godine, osvojio je srebrnu medalju. Preranim odlaskom Dejana Crnkovića DVD 
Skrad  izgubio je jednog  vrijednog, marljivog, nasmijanog i poštenog člana 
kojega ćemo se uvijek s radošću sjećati i pamtiti sva njegova dobra djela. 
       Ivan Crnković
      

MG RIJEKA D.O.O. , 
PODUZEĆE ZA PROIZVODNJU, PRODAJU 
I SERVISIRANJE VATROGASNE OPREME 

Kačjak bb, 51000 Rijeka,
Tel.: +(385) 51/216-316;  Fax: +(385) 51/216-232 
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100% hrvatsko        100% europsko         100% MG
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